
Úvod do roku 2017
V posledních letech se téměř každoročně coby občané můžeme účastnit některého z typů voleb. 
V roce 2017 nás čekaly volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky. 
Z  hlediska  obce  Mokrá-Horákov  lze  rok  2017  označit  opět  jako  rok  plnění  programového
prohlášení zastupitelstva, neboť byly splněny hned dva z jeho bodů, a to vybudování chodníku mezi
autobusovou zastávkou Horákov a částí Půllány a postavení automatické tlakové stanice v Mokré. 
Vedení obce dokázalo i v roce 2017 získat a využít různé dotace. Jako příklad lze uvést dotaci 
z Ministerstva pro místní rozvoj ČR na zřízení tzv. Bike Pointu či dotaci z Jihomoravského kraje na
vybavení kinosálu. Kromě budovaní nového (např. osvětlení v některých částech obce, kanalizační
přípojky a vrtu na hřišti  pod Horákovem či  altánu u Základní školy Mokrá) si  velké množství
financí vyžádaly také nejrůznější opravy a rekonstrukce.
Život obce netvoří jen stavby, opravy, údržba, ale jsou to především akce,  na nichž se občané
potkávají, baví či sportují.

Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR konané ve dnech 20. - 21. října 2017
V rámci obce Mokrá-Horákov byly tradičně ustanoveny tři volební okrsky (stará Mokrá, sídliště 
a Horákov) a voliči si mohli vybrat mezi 26 politickými subjekty.
Voleb  se  účastnilo  67,83  %  oprávněných  voličů  a  výsledky  byly  následující  (uvádím  sedm
politických subjektů,  které  by v  rámci  obce splnily  podmínku získání  5  % hlasů  pro vstup do
Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR):
1. místo ANO 2011 434 hlasů 29,18 %
2. místo ODS 165 hlasů 11,09 %
3. místo ČSSD 162 hlasů 10,89 %
4. místo Svoboda a přímá demokracie 158 hlasů 10,62 %
5. místo KDU-ČSL 129 hlasů 8,67 %
6. místo Česká strana pirátská 121 hlasů 8,13 %
7. místo KSČM 100 hlasů 6,72 %

1. Kap. Činnost obecního zastupitelstva, hospodaření obce, činnost rady 
a komisí, OÚ

Složení zastupitelstva koncem roku 2017
1. Miroslav Barták ČSSD, člen rady, člen finančního výboru
2. Ing. Vlastimil Boudný KSČM, předseda kontrolního výboru
3. Jaroslav Divácký Změna, člen zastupitelstva
4. Oldřich Drápal Sdruž. nez. kandidátů, člen rady, předseda sport. komise
5. Ludislav Harašta ČSSD, člen zastupitelstva, člen finančního výboru
6. Petr Horáček ČSSD, člen zastupitelstva
7. Michal Janků Sdruž. nezávislých kandidátů, místostarosta
8. Martina Klinkovská ČSSD, předsedkyně kulturní komise
9. Ing. Tomáš Koutný KDU-ČSL, člen rady
10. PaedDr. Eliška Rotreklová KDU-ČSL, předsedkyně sociální komise
11. Aleš Ryšánek ČSSD, starosta
12. Ing. Kateřina Rubínová ODS, členka stavební komise
13. Ing. Monika Skotalová Sdruž. nezávislých kandidátů, členka ekologické komise
14. Ing. Barbora Švehlová Sdruž. nez. kandidátů, předsedkyně dopravní komise
15. Mgr. Martin Vojtěch ČSSD, předseda finančního výboru

Jednání Zastupitelstva obce Mokrá-Horákov v roce 2017
16. veřejné jednání 3. 1. 2017
17. 4. 4. 2017
18. 20. 6. 2017
19. 29. 8. 2017
20. 14. 11. 2017
21. 14. 12. 2017

Odměny za výkon funkce člena zastupitelstva obce, člena rady obce, člena, popř. předsedy 
výboru či komise
Koncem roku 2017 došlo k opětovnému navýšení měsíčních odměn za výkon funkce zastupitele. 
Po úpravě vypadá tabulka následovně: 

1. člen zastupitelstva obce          1 534,-Kč (nárůst o 935 Kč)
2. člen ZO + člen výboru či komise       2 557,-  



3. člen ZO + předseda výboru či komise        3.068,-    
4. člen ZO + rady obce        6.136,-    
5. člen ZO + rady obce+ člen výboru či komise      6.136,-
6. člen ZO + rady obce+ předseda výboru či komise   6.136,-    

Rozpočet obce Mokrá–Horákov v roce 2017

Příjmy Plánované Po rozp. opatř.
0000   Daně, poplatky, dotace, příspěv. na žáky        31 700 000            39 765 500
0000  Dotace (např. Bike Point)              1 157 900
0000   Dotace volby                   72 300
0000   Dotace z min. vnitra, min. kultury                   45 000
0000    Dotace z Jmk, ÚP                 137 000
0000    Dotace z MŠMT pro ZŠ a MŠ                 840 000
1032    Lesy – podpora ost. prod. činností                     2 200
2119    Lom – těžba          1 500 000                 591 000
2143    Cestovní ruch                        400
3314    Obecní knihovna               20 000                   38 000
3319    Kulturní akce, dar ČMC                 208 200
3326    Kaple                        200
3319    Kulturní vystoupení               20 000                   20 000
3341    Hlášení místním rozhlasem                 3 000                     3 000
3349    Inzerce ve Zpravodaji                 6 800                     6 800
3392    Kulturní dům               50 000                   82 000
3399    SPZO – ples, příj. z hodů,             100 000                  119 000
3412    Sportovní zařízení v majetku obce               31 200                   33 200
3412   Koupaliště - služby                 202 000
3419    Fin. dar na sport ČMC                 100 000
3429    Senior klub Mokrá – dar ČMC                   20 000
3612    Nájem z bytů, služby             520 000                 520 000
3613    Nebytové prostory, služby, prodej hlásky             650 000              5 000 000
3639    Pronájem a prodej pozemků, služ.,               90 000                 250 000
3725    Eko-kom (tříděný odpad)             260 000                 269 000
4351   Pečovatelská služba + DPS nájem z bytů             830 000                 868 200
5311    Bezpečnost a pořádek v obci (přepl. energií)                     5 600
5512   Hasiči – přepl. energií                   15 000
6171    Obecní úřad – přepl. energií               15 000                   35 000
6310    Úroky, dividendy, fin. operace                 4 000                     4 000
6330   Převody vl. fondům – soc. fond                            
Tř. 8   Financování               
Celkem        35 800 000            51 060 500

Výdaje    Plánované     Skutečné
1032    Lesy – pěstební činnost               20 000                   25 000
1036    Činnost lesního hospodáře               15 000                    9  000
2143    Cestovní ruch a propagace obce, Bike Point               1 896 300
2212    Silnice (např. k TASY)             300 000              1 300 000
2219    Chodníky, parkoviště          3 000 000              5 200 000
2221    Dopravní obslužnost             350 000                 116 400
2292    Dopravní obslužnost                 193 600
2310    Pitná voda             400 000                 500 000
2321    Odvádění a čištění odp. vod, Půllány – opr.          3 900 000              4 280 000
3111    MŠ – provoz          1 200 000              1 250 000
           Dotace z MŠMT                 289 100
           MŠ – oprava v budově, kotelna             500 000                 723 400
3113    ZŠ – provoz (2 600 tis.), altán (150 tis.)          2 750 000              2 800 000
            Dotace + doplatek na altán                 640 900
            ZŠ – opravy v budově             550 000              1 150 000



            Na projekt dílen                   46 300
            Inv. přísp. na techn.+neinvest. na rozděl. tříd                 360 000
3231    ZUŠ               85 000                   37 000
3313   Provoz kin (kinematograf b. Čadíků)                 245 000
3314    Obecní knihovna – dot. z MV (spoluúč. PC)             800 000              1 008 000
3319    Kronika, kulturní vystoupení             120 000                 300 000
3326   Obn. hodnot,kaple, opr. sochy, kříže, pomník               50 000                 220 000
3341    Rozhlas a televize             300 000                 300 000
3349    Zpravodaj             300 000                 341 000
3392    Kulturní dům             450 000                 842 000
3399    Záležitosti kult. a církví (SPOZ), víceúč. sál             550 000                 667 000
3412    Hřiště u ZŠ, šatny FC, tenis. šatny,  koupal.             770 000              1 334 700
3419    TV             600 000                 767 000
3421    Čin. dětí a mládeže (Junák), hřiště u DPS             150 000                 250 000
3429    Senior kluby+spolky               80 000                 100 000
3612    Bytové hospodářství (dotace z MV)             160 000                 275 000
3613    Nebytové prostory (ZS, nátěr komínu)             700 000              1 400 000
3631    Veřejné osvětlení (Půllány, Skalka)          1 150 000              1 865 000
3633     Inž. sítě – přeložka plynu                   68 000

3635    Územní plánování             160 000                 255 000

3636    Územní rozvoj - mikroregion               41 600                   20 800
3639    Veřejně prospěšné práce, dotace z ÚP, matr.          3 200 000              3 504 000
3721    Nebezpečné odpady               20 000                   20 000
3722    Pevný dom. odpad a sběrný dvůr,          2 200 000              1 945 000
3723    Sběr a svoz ostatních odpadů             340 000                 656 000
3725    Tříděný odpad             200 000                 245 000
3741    Ochrana druhů a stanovišť                     2 000
3745    Veřejná zeleň (sídliště, vertikutátor)             250 000                 750 000
4341    Pomoc v hmotné nouzi                   10 000
4351    DPS             800 000                 994 000
5212    Ochrana obyvatelstva               40 000                   40 000
5311    Bezpečnost a veř. pořádek - služby             150 000                 150 000
5512    Hasiči             340 300                494 100
6112    OZ          1 800 000              1 930 000
6114     Volby do Parlamentu ČR                   72 300
6171    OÚ, Stavební úřad          6 000 000              6 650 000
6310    Výdaje z fin. operací               25 000                   25 000
6320    Pojištění majetku obce             120 000                 120 000
6399    Fin. operace, daň z příjmu PO, DPH             844 000              2 358 500
6402    Finanční vypořádání minulých let               19 100                   19 100
Celkem        35 800 000            51 060 500
Pozn. Poměrně zásadní položkou rozpočtu na rok 2017 se stala částka 5 mil. Kč, které obec získala
za prodej části objektu bývalé vojenské hlásky v Horákově. Jak bylo uvedeno v zápisu za rok 2016,
zastupitelstvo schválilo prodej společnosti Energie Moravské Málkovice, s. r. o.
Kupní cena 5 mil. Kč měla být v plné výši uhrazena do 15. 3. 2017 (Viz příjmy kapitola 3613)

Největší investiční akce roku 2017
Dokončené investice:
1. Chodník přes les Horákov – Horka
Jedním z bodů programového prohlášení stávajícího zastupitelstva bylo zbudování chodníku, který
by zkracoval cestu od autobusové zastávky pod Horákovem na Půllány. V roce 2016 si přípravné
práce vyžádaly cca 200 tis. Kč. 
Akce v roce 2017 zahrnovala nejen výstavbu betonového schodiště včetně odpočívadel v příkrém
zalesněném svahu,  ale  i  pojezdového  chodníku a  parkoviště  s  osmi  parkovacími  místy  v těsné
blízkosti sportovního areálu pod Horákovem a instalaci laviček a odpadkových košů. 
Celkové náklady za rok 2017 činily cca 3 629 tis. Kč, dotace z Jihomoravského kraje pak 300 tis.
korun. Pokud bychom do celkové částky zahrnuli i náklady za instalaci osvětlení podél chodníku
(cca  514 855Kč),  pak  zjistíme,  že  obec  do  „zkratky“  v průběhu  let  2016  a  2017  celkově
investovala cca 4 336 tis. Kč.
Ve výběrovém řízení na realizaci stavby zvítězila firma Stavby Konečný s. r. o. z Nížkovic.



2. Rekonstrukce sociálního zařízení v Základní škole Mokrá-Horákov
Z  hlediska  finanční  náročnosti  se  na  druhém  místě  mezi  dokončenými  investicemi  umístila
rekonstrukce sociálního zařízení v ZŠ Mokrá-Horákov. Včetně vzducho-techniky přišla obec na cca
944 tis. Kč. Akci realizovala firma ReichMont s. r. o. 

3. Kanalizační přípojka na hřišti pod Horákovem
Napojení stávajících fotbalových šaten na kanalizační sběrač stálo cca 560 tis. Kč a zajišťovala ho
firma Creative Building s. r. o. 

Další investiční akce roku 2017
Z menších investičních akcí roku 2017 lze uvést například:

1. Osvětlení nově vybudovaného chodníku na Půllány na Horákově
Jak už bylo výše zmíněno, součástí nově zbudovaného chodníku bylo i veřejné osvětlení. Náklady 
za rok 2017 – 437 526 Kč.

2. Veřejné osvětlení v Horákově na Půllánech
Instalace veřejného osvětlení podél provizorní komunikace si vyžádala za rok 2017 zhruba 
320 tis. Kč.

3. Veřejné osvětlení v Mokré na Velké skalce 
Podobně jako u předešlé akce i v tomto případě se náklady pohybovaly kolem 300 tis. korun.

4. Demolice popelnicového stání v Mokré poblíž budovy školy
Důvodem demolice popelnicového stání byla zejména bezpečnost dětí. Akci opět realizovala firma 
ReichMont, celková částka – 287 tis. Kč

5. Zahradní altán u Základní školy Mokrá-Horákov
Vybudování altánu, který může sloužit i jako venkovní učebna, stálo obec 242 tis. Kč

6. Nové technické vybavení kinosálu – 204 tis. Kč (z toho 161 tis. dotace z Jihomoravského
kraje)
V průběhu roku 2017 schválila obec spolupráci s Kinematografem bratří Čadíků. Z toho dů-
vodu bylo nutné zakoupit do sálu mediatéky nové promítací plátno a zatemnění.

7. Ochranné oplocení tenisových a volejbalových šaten 
Instalaci ochranného oplocení tenisových a volejbalových šaten realizovala firma Chochtanovič. 
Celkové náklady - cca 70 tis. Kč

Pozn. Za zmínku stojí i další položky, které by bylo možné zahrnout do seznamu investic za rok 
2017 (např. pořízení vertikutátoru – 121 tis. Kč, osvětlovacího kompletu jeviště v Kulturním domě 
v Horákově – 115 tis. Kč, ...)

Nedokončené investice:
1. Bike Point ve sportovním areálu pod Horákovem
Nejnákladnější nedokončenou investiční akcí se za rok 2017 stalo zřízení tzv. Bike Pointu ve spor-
tovním areálu pod Horákovem. Jedná se vlastně o zařízení pro cyklisty, pěší, popř. hendikepované
turisty, jehož součástí je kontejnerová hygienická buňka se sociálním zařízením pro muže, ženy
a hendikepované a uzamykatelné boxy na kola. Součástí je i veřejné grilovací místo.
Impulzem pro vybudování Bike Pointu byla výzva z Ministerstva pro místní rozvoj ČR a přislíbená
dotace ve výši 50 % celkových nákladů. 
Obec do akce investovala 1 768 tis. Kč, dotace činila cca 914 tis. Kč.

2. Zpevnění komunikace mezi sídlištěm a firmou TASY
Jak už bylo zmíněno v zápisu do kroniky za rok 2016, během předcházejících dvou let obec vynalo-
žila cca 143 tis. Kč do zpevnění komunikace mezi sídlištěm a firmou TASY.  Tato komunikace by
měla mimo jiné sloužit jako přístupová pro těžké mechanismy zajišťující výstavbu 11 rodinných



domků v lokalitě Němkyně. I v roce 2017 pokračovalo zpevňování, popř. i narovnání zmiňované
komunikace - náklady za rok 2017 – 542 tis. korun.

3. Komunikace Horákov-Půllány
V případě výstavby komunikace k novým rodinným domkům v Horákově na Půllánech probíhají
přípravné práce již několik let. Obec zatím vykoupila pozemky a nechala zpracovat projektovou
dokumentaci. Zatím si akce vyžádala cca 560 tis. Kč (z toho za rok 2017 asi 142 tis. Kč)

4. Vrtaná studna ve sportovním areálu pod Horákovem
Stále častěji pociťovaný problém nedostatku srážek nejen v letních měsících vedl k tomu, že zastu-
pitelstvo přistoupilo k realizaci návrhu zbudovat ve sportovním areálu pod Horákovem vrtanou
studnu. Obec ze svého rozpočtu zaplatila cca 178 tis. Kč. Jedná se o 90m vrt a voda na závlahu
hřiště se jímá z hloubky 80 metrů!

5. Plechové kryté stání u obecních dílen
V areálu obecních dílen vzniklo v průběhu roku 2017 kryté stání v hodnotě 116 tis. korun.

6. Územní plán obce
Zpracování změn územního plánu stálo obec v roce 2017 přibližně 105 tis. Kč.

Změna pořizovatele územního plánu obce
V době od 1. 6. 2016 do 31. 12. 2016 vykonávala v souladu s pověřením zastupitelstva obce a na
základě dohody o provedení práce funkci pořizovatele územního plánu obce Ing. arch. Eva Žáková.
Vzhledem k jejím vážným zdravotním problémům však byla nucena na tuto funkci rezignovat. Paní
Žákovou ve funkci nahradila Ing. Martina Miklendová.

Pozn. Další nedokončené investice za rok 2017 se pohybovaly v cenové relaci cca do 100 tis. ko-
run. Z nich můžeme uvést např. vybudování pergoly na dvoře Kulturního domu v Horákově (cca
74 tis. za rok 2017), brány u základní školy (asi 52 tis. korun), popř. přípravné práce pro realizaci
III. a IV. etapy budování parkovacích ploch na sídlišti (cca 46 tis. Kč) či opravy chodníků...

Žádosti o dotace a zisk dotací
1. Dotace z Ministerstva kultury ČR na obnovu počítačů v Obecní knihovně Mokrá-Horákov
Ministerstvo kultury ČR poskytlo ze státního rozpočtu na rok 2017 dotaci ve výši 38 000,- Kč, na
obnovu dosluhujících počítačů v Obecní knihovně Mokrá-Horákov.

2. Poskytnutí dotace z rozpočtu Jihomoravského kraje 
Díky dotaci  z rozpočtu  Jihomoravského kraje  na realizaci  projektu  „Úprava dvou hřišť  v obci
Mokrá-Horákov“ obec zakoupila jeden nový hrací prvek na hřiště, které slouží pobočce mateřské
školy v Horákově, a druhý prvek doplnil stávající dětské hřiště na sídlišti.

3. Dotace na technické vybavení sálu v mediatéce
Na základě rozhodnutí Zastupitelstva Jihomoravského kraje přijatém na 8. zasedání dne 
21.  9.  2017 byla schválena pro obec Mokrá-Horákov dotace ve výši  161.000,-Kč na realizaci
projektu „Kino Mokrá-Horákov – technické vybavení

4. Projekt Knihovna - oáza klidu a pohody pro velké a malé čtenáře
Během roku 2017 získala zdejší knihovna dotaci ve výši cca 95 tis. Kč také z rozpočtu Jihomorav-
ského kraje na realizaci uvedeného projektu. 

Poskytnutí příspěvků (dotací) z rozpočtu obce

1. Poskytnutí dotace Tělovýchovné jednotě Mokrá-Horákov, z. s., ve výši 225 tis. Kč
+ příspěvek na turnaje       cca 23 tis. Kč
+ příspěvek na dresy   74 800 tis. Kč



2. Poskytnutí dotace Fotbalovému klubu Mokrá-Horákov, z. s.  ve výši 225 tis. Kč
+ příspěvek na turnaje                  15 tis. Kč
+ příspěvek na dresy a vybavení      40 tis. Kč

3. Poskytnutí  dotace  Svazku  obcí  pro  vodovody  a  kanalizace  Šlapanicko  k realizaci  stavby
vodohospodářské infrastruktury – automatické tlakové stanice „ATS“ v obci Mokrá-Horákov,
katastrální území Mokrá 
Obecní zastupitelstvo schválilo příspěvek na stavbu atmosférické tlakové stanice ve výši 
500 tis. Kč. Předpokládané náklady na vybudování ATS - na 1,8 mil. Kč bez DPH, stavba 
z betonových prefabrikátů bude sloužit ke zkvalitnění tlakových pásem ve Staré Mokré. Investorem
stavby je Svazek Šlapanicko. V případě zisku dotace mohou být finanční prostředky obci vráceny. 
Dokončení stavby - konec roku 2017. 

4. Poskytnutí mimořádné dotace na zajištění sociálních služeb v obci pro rok 2017 firmě SANUS
ve výši 103 960 Kč. 

5. Základní umělecká škola Pozořice, pobočka Mokrá 30 000 Kč
6. Junák, středisko Pozořice 10 000 Kč
7. Paspoint - pomoc pro rodiny dětí s autismem 10 000 Kč
8. Středisko rané péče 7 600 Kč
9. Linka bezpečí 2 000 Kč
10. Asociace rodičů a přátel - Klub radost 2 000 Kč

Plnění volebního programu na volební období 2014 - 2018
Zastupitelé na svém 4. veřejném jednání 26. 5. 2015 schválili následující programové prohlášení:

1. Rekonstrukce zahrady MŠ Mokrá - splněno 2016
2. Vybudování spojovacího chodníku mezi bytovkami Půllány a hřištěm v Horákově – splněno
3. Rozšíření parkovací kapacity v Mokré na sídlišti – postupná realizace záměru
4. Provedení rekonstrukce povrchu sportovního hřiště u ZŠ Mokrá - splněno 2016
5. Realizace revitalizace zeleně v Mokré na sídlišti – průběžně plněno
6. Provedení sanace nebezpečných skalních stěn na komunikaci z Horákova do Mokré –  
   splněna I. etapa
7. Vybudování automatické tlakové stanice v Mokré na Příhoně – splněno 2017

V případě získání dotace:
Rekonstrukce bazénu v ZŠ Mokrá
Vybudování komunikace v Horákově na Půllánech
Ani v roce 2017 nezískala obec dotaci na poslední dva body programového prohlášení.

Práce obecní rady v roce 2017
Složení rady po komunálních volbách 2014
starosta – Aleš Ryšánek (ČSSD)
místostarosta – Michal Janků (Sdružení nezávislých kandidátů pro Mokrou-Horákov)
členové rady: Oldřich Drápal (Sdružení nezávislých kandidátů pro Mokrou-Horákov), 

Ing. Tomáš Koutný (KDU-ČSL), Miroslav Barták (ČSSD)

Práce jednotlivých výborů a komisí v roce 2017:
1. Finanční výbor
Předseda: Mgr. Martin Vojtěch
Členové: R. Kolář,  P. Brzobohatý,  M. Barták,  L. Harašta (od roku 2016), poradní hlas 

J. Folerová
       Členové výboru připravili během roku 2017 celkem 6 rozpočtových opatření, návrh rozpočtu  

pro rok 2018 a kontrolovali čerpání jednotlivých kapitol. 

2. Kontrolní výbor
Předseda: Ing. Vlastimil Boudný
Členové: Ing. Fárlík, M. Gallová, V. Plíšková 
Členové výboru provedli za rok 2017 kontrolu hospodaření Základní školy Mokrá za  
období od 1. 1. do 30. 6. 2017. Výbor neshledal žádná pochybení. 

1. Komise stavební a pozemková



Předsedkyně: Bc. Ilona Kašparovská
Členové: Ing. K. Rubínová, Ing. arch. M. Deferová, Ing. M. Dostál, M. Severová

 a J. Urbánková
Hlavní  náplní  práce  komise  bylo  opět  projednávání  žádostí  o  odprodeje,  pronájmy  či  
směny  pozemků.  Komise  jako  poradní  orgán  zastupitelstva  pak  doporučuje,  popř.  
nedoporučuje  schválení  žádostí.  Členové  komise  také  participovali  na  přípravě  změny  
územního  plánu  obce,  zejména  Ing.  Kateřina  Rubínová,  kterou  přímo  tímto  úkolem  
pověřilo zastupitelstvo obce. 

2. Komise ekologická
Předseda: Jiří Smrž
Členové: Z. Macháček, Ing. M. Skotalová, J. Folerová, D. Persaňová, K. Zajíček

 Ing. H. Ženožičková
Ekologická  komise  je  pravidelně  informována  jednak  o  monitoringu  dilatace  trhlin  na  
zástavbě poblíž lomu Mokrá, jednak o výsledcích měření kvality ovzduší v obci. 
K pravidelným bodům jednání  ekologické  komise  patří  žádosti  o  kácení  či  prořezávání  
stromů,  popř.  výsadba stromů nových.  Během roku 2017 doporučila komise na základě  
znaleckého  posudku  pokácení  vzrostlé  vrby  na  sídlišti  a  pokácení  některých  
potenciálně nebezpečných stromů v Líchách. Ke konci roku byla ještě pokácena douglaska  
na sídlišti, která pak posloužila jako vánoční strom.
Na  jaře  ještě  komise  iniciovala  údržbu  studánky  na  Vlašňovech  a  ořez  náletových  
rostlin.

3. Komise kulturní
Předsedkyně: M. Klinkovská
Členové: M. Honzáková, S. Vágnerová, J. Machek, I. Brzobohatá, Z. Černochová

Během roku 2017 se v obci konaly cca čtyři desítky kulturních akcí. Řadu z nich připravili,  
popř. podpořili členové kulturní komise. Z těch nejviditelnějších jmenujme alespoň: Obecní  
ples, představení My dva a čas, Pálení čarodějnic, Rozsvícení vánočního  stromu,  Vánoční  
koncert Petry Janů, Světélkování... (pozn. k jednotlivým akcím podrobněji viz dále). 

4. Komise sportovní
Předseda: Oldřich Drápal
Členové: P. Mikulášek, I. Brzobohatý

Na  svých  jednáních  členové  komise  řešili  problematiku  financování  sportu  v  obci  a  
zároveň  údržbu  či  obnovu  sportovišť,  popř.  zázemí  pro  sportovce  (např.  posezónní  
údržba hřiště s umělým povrchem).
Sportovní  komise  doporučila  radě  obce  rozdělení  finančních  prostředků  z  rozpočtu  
obce na základě žádostí o dotaci na činnost od sportovních organizací následovně:
TJ Mokrá-Horákov 225 000 Kč
FC Mokrá-Horákov 225 000 Kč
Turnaje dotované obcí 50 000 Kč
Navrhla vyplacení dotace pro TJ a FC ve dvou termínech do 30. 3. 2017 a do 
30. 9. 2017 po 112 500 Kč s tím, že příjemce dotace je povinen do 30. 11. 2017 předložit
vyúčtování dotace obci. Komise také doporučila i nadále platit trenéry mládeže z rozpočtu
obce a navrhla klíč, podle kterého by se obec podílela na pořízení nových dresů se znakem
obce. 
Účelovou dotaci na sport od Českomoravského cementu doporučila komise rozdělit takto:
FC Mokrá-Horákov - 40 tis. Kč, TJ Mokrá-Horákov - 60 tis. Kč. 
Členové  také  řešili  problém  vysoké  faktury  za  únik  vody  způsobený  při  odstraňování
Nonstopu v areálu pod Horákovem. (Blíže k problému úniku vody v kapitole sport.)

5. Komise sociální
Předseda: PaedDr. E. Rotreklová
Členky: H. Jonasová, L. Kolářová, O. Toboláková, L. Neveselá

Vzhledem k tomu, že přibývá rodin, které řeší problémy s rozvodem rodičů, navštěvovaly  
členky  sociální  komise  také  v  roce  2017  tyto  rodiny.  Podle  požadavků  soudů  a  jiných  
institucí předávaly potřebné informace daným úřadům. 
I  v  roce  2017  se  sociální  komise  zaměřila  na  podporu  rodin  s dětmi  v hmotné  nouzi.  
V oblasti bezplatného stravování těchto dětí ve školní jídelně byl velkou pomocí celostátní  
projekt  „Obědy pro děti“, do kterého se ZŠ Mokrá zapojila.  Sociální komise pomáhala  
škole vybrat děti do tohoto projektu.
V roce 2017 komise také řešila problém bezdomovectví jednoho našeho občana. Po  



velkém  úsilí  obecního  úřadu  a  dalších  občanů  se  podařilo  umístit  tohoto  bezdomovce  
do azylového domu.  Bohužel  hned  druhý den tento  muž  z azylového domu odešel.  Poté  
pobýval na různých místech v Brně. Dne 1. 11. 2017 byl policií dopraven do nemocnice, kde 
zemřel.

6. Komise dopravní
Předsedkyně:  ing. B. Švehlová
Členové: P.  Bobek a místostarosta M. Janků

Dopravní  komise  se  v tomto  období  nejvíce  zabývala  parkováním  v obci,  hledáním  
nových  lokalit  k vybudování  parkovišť,  zpracováním  a  posuzováním  projektové  
dokumentace pro parkování a budováním nových přístupových chodníků.
Dopravní  komise  eviduje,  zadává  a  kontroluje  opravy  komunikačních  ploch,  jejich  
příslušenství,  včetně  údržby  a  výměny  dopravních  značek.  Posuzuje  projektovou  
dokumentaci z hlediska dopravy (parkování, vjezdy, přípojky inženýrských sítí 
v  komunikaci)  a  reaguje  na  různé  poznatky  a  stížnosti  týkající  se  dopravy,  vozovek,  
chodníků, parkování apod.

Zaměstnanci OÚ Mokrá-Horákov v roce 2017
Starosta Ryšánek Aleš
Místostarosta Janků Michal
Tajemník Ing. Charvát Ivan 
Administrativa Folerová Jana účetní

Persaňová Daniela daně a poplatky
Strapinová Margit sekretariát
Urbánková Jana odb. ref.
Toboláková Olga odb. ref.
Piastková Michaela (od 1.1.2017) rozpočet, dotace,

Knihovna Brzobohatá Ivana
Marčíková Zdeňka úklid knihovny a sálu

Údržba Bajer Jiří
Harašta Ludislav vedoucí pracovní skupiny 
Pejřil Petr
Jonas Zdeněk
Krejčiřík Roman
Doležal Stanislav

Stavební úřad Ing. Hanačíková Lenka
Svobodová Dagmar

Zaměstnanci přes úřad práce: 
Fousek Jaroslav (od 1. 6. 2017)

K činnosti pracovní skupiny
Prodejem hlásky v  Horákově ztratila  obec možnost  uskladnění  např.  nepotřebné zeminy,  takže
vedení obce hledalo na katastru prostor, který by byl obecní a který by zároveň mohl sloužit jako
manipulační prostor pro pracovní skupinu. Takový pozemek se našel v areálu stávající pily, kde
pan Sedláček, provozovatel pily, nebyl schopen doložit dokumentaci o vlastnictví pozemků.

Změna matriky
Od 1. 1. 2017 došlo ke změně matriky pro obec Mokrá-Horákov ze stávajícího matričního úřadu
při  Obecním  úřadu  ve  Tvarožné  nově  do  matričního  úřadu  při  Městském  úřadu  Šlapanice.
Důvodem změny je  podle  vedení  obce  zejména lepší  dopravní  dostupnost  Městského úřadu ve
Šlapanicích a širší rozsah pracovní doby. Agenda matriky byla dosud jedinou správní agendou,
která  byla  spravována  mimo  obec  Mokrá-Horákov,  popř.  mimo obec  s  rozšířenou  působností
prostřednictvím Městského úřadu Šlapanice. 

Svazek obcí pro vodovody a kanalizace Šlapanicko
Výše vodného a stočného pro rok 2017
Stočné 47,60 Kč/m3 (2016 – 46,58 Kč/m3)
Vodné 44.40 Kč/m3 (2016 -  43,01 Kč/m3)
pozn. Nárůst ceny stočného zhruba o korunu a vodného o 1,40 Kč je opravdu poměrně výrazný!

Projekt Šlapanicko – posílení skupinového vodovodu, II. etapa
Společnost AP INVESTING, zmocněný zástupce Svazku obcí pro vodovody a kanalizace 
Šlapanicko, požádala obec Mokrá-Horákov o souhrnné stanovisko k projektové dokumentaci pro 



územní rozhodnutí na akci: Šlapanicko – posílení skupinového vodovodu, II. etapa“. 
K projektové dokumentaci se vyjadřovala komise stavební, dopravní i ekologická.
Vzhledem k tomu, že trasa vede přes významný krajinný prvek Skalka, doporučila ekologická
komise radě obce, aby si před vydáním případného souhlasného stanoviska vyžádala posouzení
vlivu na životní prostředí ve významném krajinném prvku ze strany odboru životního prostředí
Městského úřadu Šlapanice, který má ze zákona kompetenci vydávat stanoviska k významným
krajinným prvkům. 

Stavba atmosferické tlakové stanice ve staré Mokré
Investorem atmosferické tlakové stanice je Svazek Šlapanice. Předpokládané náklady na stavbu
z betonových prefabrikátů jsou 2,2 mil. Kč a obec Mokrá-Horákov se bude podílet částkou 500
tis. Kč. 
Zastupitelstvo  obce  Mokrá-Horákov  schválilo  výstavbu  ATS  Mokrá  včetně  souvisejících
propojovacích potrubí  sání  i  výtlaku a nezbytných úprav na vodovodní síti  v Mokré,  ovšem
neschválilo  úpravy  čerpací  stanice  a  výstavbu  nového  výtlačného  vodovodního  potrubí
z prameniště Mokrá do vodojemu Mokrá.
Stavba by měla zlepšit tlak vody v dané lokalitě, tedy v lokalitě Mokrá-Příhon.

Stavební úřad
Fungoval třetím rokem.

Činnost mikroregionu Roketnice
Již v loňském zápisu jsem vysvětlovala důvody, které zastupitelstvo vedly k rozhodnutí 
k 30. 6. 2017 ukončit členství v mikroregionu. 

Kalendář mikroregionu Roketnice
I přes rozhodnutí vystoupit z mikroregionu se ještě naše obec na přípravě kalendáře na rok 2017
podílela, takže platilo to, že kalendář byl zdarma distribuován do každé domácnosti a že každá
z obcí mikroregionu zde byla zastoupena cca 5 obrázky. Tentokrát šlo opravdu o obrázky, nikoli
fotografie. Autorkou série kreseb nejrůznějších zákoutí a pohledů z mikroregionu byla paní Petra
Buchtová.

 2. Kap. Průmysl, zemědělství, obchod, služby

Českomoravský cement, a.s., závod Mokrá
Závod Mokrá pokračoval  v investicích do nových technologií.  Rok 2017 byl  pro závod Mokrá
rokem  stěhování,  přesunu  kanceláří  a  nakonec  i  demolice  nepotřebného.  Vše  bylo  zahájeno
přesunem SDO (service delivery organization) z budovy v areálu závodu do nových prostor v Brně
a  demolicí  staré,  od  provozu  vertikálního  mlýnu  Loesche  nevyužitelné  a  vyřazené  technologie
sušárny strusky. Proběhly demoliční práce nevyužívané rampy na úseku expedice, které zahájily
další proces vylepšování vlastní expedice, aby nakládka cementu do autocisteren byla plynulejší.
Na  peci  Morava  nechalo  vedení  závodu  instalovat  nový  bypassový  filtr  po  vzoru  pecní  linky
Republika. Také došlo k doplnění technologie pro vertikální mlýn a bylo zahájeno mletí cementu na
Vertikálním mlýně Loesche, od roku 2009 používaném pouze pro mletí strusky.
Z pohledu cementu byl objem prodeje nižší  než v roce 2016 v důsledku posilování kurzu české
koruny a s tím souvisejícího nárůstu importu cementu.
V roce 2017 došlo v rámci generační výměny v závodě k významným personálním změnám.

Setkání bývalých zaměstnanců
Ve středu 18. října 2017 se v prostorách Kulturního domu v Horákově uskutečnilo již tradiční
setkání bývalých zaměstnanců Českomoravského cementu, závodu Mokrá, železniční vlečky 
a  firmy  Carmeuse.  Asi  170  bývalých  zaměstnanců  přijalo  pozvání  generálního  ředitele
HeidelbergCementu  ČR Ing. Karla Chuděje, technického ředitele Jaromíra Urbánka 
a vedoucího výroby firmy Carmeuse Ing. Petra Horkého.

Dotace Českomoravského cementu obci Mokrá-Horákov
Závod Mokrá ČMC poskytl  obci Mokrá-Horákov účelovou dotaci na sport ve výši 100 tis.  Kč
a Základní škole Mokrá stejnou částku na nové vybavení školní jídelny. Do rozpočtu obce zaslal
podnik také každoroční finanční dar Seniorklubu v Mokré ve výši 20 tis. Kč.



Lesy České republiky, restituce církevní půdy na katastru Mokrá-Horákov
Lesy České republiky obvykle v přehledu firem působících na katastru Mokré-Horákova neuvádím,
i když by to nebylo bez zajímavosti. Ale tentokrát je to myslím zapotřebí. Tím důvodem jsou tzv.
církevní restituce, které výrazně zasáhly i na katastr naší obce. Historicky je doloženo, že brněnská
kapitula byla majitelem lesa na katastru Mokré až do konce 2. světové války. Situace se změnila
teprve po válce, kdy byl les zestátněn. Jednalo se zhruba o 250 ha lesa. V letech 2015 - 2017 bylo
kapitule navráceno 243 ha v katastrálním území Mokrá. Převážně jde o lesní pozemky, něco málo
luk,  hájovnu  a  větší  část  vápencového  lomu.  Na  lesních  pozemcích  teď  hospodaří  Biskupství
brněnské, jemuž kapitula pozemek propachtovala, neboť sama nemá potřebný personál. 
Státu tedy zůstalo na katastru Mokré 0,39 ha a v Horákově cca 306 ha lesních pozemků, na kterých
hospodaří Lesy České republiky. 
pozn. sama obec Mokrá-Horákov vlastní cca 12,6 ha (v k. ú. Mokrá cca 3,5 ha a v k. ú. Horákov
asi 9,1 ha).

Zemědělství
Družstvo Agropod
Družstvo mělo v roce 2017 pouze 12 zaměstnanců. I přesto se vedení snaží každoročně vykoupit od
soukromých vlastníků zemědělskou půdu. Za rok 2017 se podařilo vykoupit pozemky o rozloze 63
tis. m2. 
Malé množství srážek způsobilo, že úroda byla v průměru o 30 % nižší. V souvislosti s oteplováním
se  zdejší  zemědělci  snaží  pozměnit  skladbu  plodin  a  přiklánějí  se  k  takovým,  které  odolají
i značným výkyvům teplot (např. čirok).
Družstvo také omezuje chov prasat. Důvodem jsou nízké výkupní ceny vepřového. 
Skladba pěstovaných plodin byla v  roce  2017 následující:  pšenice 214 ha,  výnos  4,25 tun na
hektar, ječmen 201 ha, 3,73 t/ha, hořčice 28 ha, 0,64 t/ha, ředkev 48 ha, slunečnice 85 ha, 3,19
t/ha, kukuřice 117ha, 5,93 t/ha.

Obchody, zásobování, pohostinství
Uzavření obchodu v Horákově
V zápisu  za  rok  2016 jsem zmiňovala,  že  na podzim roku 2016 došlo v  Horákově  k  uzavření
hostince  U Pipušky  i  obchodu  se  smíšeným zbožím.  V první  polovině  roku  2017  to  vypadalo
nadějně. Znovu se otevřel hostinec U Pipušky a zároveň se obnovil i prodej potravin a smíšeného
zboží. Bohužel prodejna fungovala jen do 1. listopadu 2017. 

Služby 
Nabídka služeb v Mokré-Horákově je poměrně široká a čas od času se proměňuje. Nejen absenci
obchodu v Horákově řeší obecní úřad pro starší občany tzv. senior službou (Člen pracovní skupiny
obce dvakrát v týdnu vozí zájemce z řad seniorů ze vzdálenějších částí obce na nákup či k lékaři do
Mokré.)
Z obchodů tedy zůstal především Duo Max na sídlišti a menší obchod se smíšeným zbožím ve staré
Mokré, případně novinový stánek. 
I situace v pohostinství se v roce 2017 změnila, neboť restaurace U Zajíčků byla uzavřena a k 31.
12. 2016 přestal fungovat i Nonstop pod Horákovem. Kromě restaurace U Zbojníka a ranče U
Jelena fungovala v Mokré i Vinotéka za kapličkou, v Horákově pak hostinec U Pipušky a bistro
Mezi Stromy.
Z  dalších  služeb  můžeme  jmenovat  např.  dvě  veterinární  ordinace  (MVDr.  Terezy  Bednářové
a MVDr. Jiřího Šrámka), pobočku České pošty, Výrobu a montáž izolačních dvojskel Michal Richtr,
s. r. o., Zakázkovou výrobu nábytku Pavla Zouhara, Stolařství Buchta, popř. Masáže Věra Krátká,
ServisProPsy...

Obecní výstavba – viz investiční akce
V podkapitole obecní výstavba bych chtěla zmínit připravované stavby, které se nacházejí ve fázi 
projektu či studie. Jedná se např. o studii 3. etapy řešení parkovacích ploch na sídlišti v Mokré.

Individuální výstavba 
Počet zkolaudovaných rodinných domů v roce 2017 - celkem: 5  ( Mokrá - 4, Horákov – 1)

Záměr výstavby polyfunkčního objektu 
Ve 2. čísle Zpravodaje za rok 2017 architekt Martin Habina uveřejnil článek, který měl občanům
Mokré-Horákova  představit  záměr  výstavby  polyfunkčního  domu  v  místě  stávající  prodejny
průmyslového zboží v Mokré na sídlišti. Objekt by měl mít v souladu se stávajícím územním plánem
čtyři nadzemní a jedno podzemní podlaží. Podnož objektu měla zahrnovat 23 parkovacích stání,
technické zázemí,  vstupní a komerční prostory.  Ve dvou obytných blocích bylo navrženo po 11



bytových jednotkách. Čtvrté nadzemní patro mělo být řešeno jako ustupující.

Petice proti výstavbě čtyřpodlažního polyfunkčního objektu
Na červnovém jednání  Zastupitelstva  obce  Mokrá-Horákov  zazněla  informace,  že  vedení  obce
obdrželo petici podepsanou cca dvěma sty občanů proti výstavbě zamýšleného objektu. Následně
došlo  k  několika  schůzkám  za  účasti  zástupců  petičního  výboru,  Ing.  architekta  Hučíka,
zpracovatele Územního plánu (ÚP) obce Mokrá-Horákov, Ing. Rubínové, která je v současné době
pověřena  zastupitelstvem  podílet  se  na  přípravě  změn  ÚP,  místostarosty  Michala  Janků
a tajemníka Ing. Charváta.   Ze schůzek nakonec vzešel kompromisní návrh na změnu ÚP, v němž
by pozemek p. č.  493 v katastrálním území Mokrá byl zařazen do ploch občanské vybavenosti
a bylo by možné na něm postavit třípodlažní objekt v maximální výšce 10 metrů. 

Bytový fond
Bytové družstvo Roketnice
Rok 2017 byl již 23. rokem působení bytového družstva Roketnice, které zajišťuje služby a správu
nejen  nájemníkům  bytů,  ale  i  vlastníkům  bytů  v  domech  původně  ve  vlastnictví  družstva,  ale
i dalším  24  společenstvím  vlastníkům  jednotek,  jak  v  rámci  sídliště  v  Mokré,  tak  i  bytovým
jednotkám v Horákově. Bytové družstvo Roketnice si  vede dobře po technické i po ekonomické
stránce. Trvale hospodaří s kladnými výsledky, je dlouhodobě finančně stabilní 
a dosavadní vývoj a vytvořené rezervy jsou zárukou dobrého fungování družstva i v budoucnosti. 
Představenstvo bytového družstva pracuje od poloviny roku 2017 v novém složení: 
Ing. Markéta Dufková, předsedkyně družstva, Martin Krpenský, místopředseda představenstva,
členové představenstva: Dagmar Krčková, Ing. Monika Homolová, Miroslav Havlásek. 
V rámci 268 původních družstevních nájemních bytů družstva Roketnice bylo ke konci roku 2017
převedeno celkem 120 bytů do osobního vlastnictví členů, kterým bytové družstvo nadále provádí
správu. V roce 2017 družstvo zahájilo generální opravy rozvodů vody, které budou pokračovat i v
roce 2018. 

Údržba obecních budov
Budova zdravotního střediska
- výměna některých interiérových dveří, oprava gynekologické ambulance a havarijní oprava
odpadů z výdejny léků.

Bývalý vojenský objekt v Horákově – tzv. Hláska
Na základě rozhodnutí zastupitelstva obce v roce 2016 se realizoval prodej bývalého vojenského
objektu v Horákově, tzv. Hlásky. Historii tohoto objektu i jeho využití a nakonec i prodeje jsem
podrobně uváděla v zápisu za rok 2016. Nyní tedy jen stručně. Prodejem zbývající části objektu
získala  obec  5  mil.  Kč.  Nakolik  byl  prodej  pro  obec  přínosem  či  nikoli,  je  otázka  poměrně
komplikovaná a ani zastupitelé nebyli v otázce prodeje zajedno. 

Obecní koupaliště 
K napuštění obecního koupaliště je potřeba cca 600 kubíků vody. První napouštění v sezóně v ceně
asi  27  tis.  Kč  hradí  obec,  ostatní  provozní  náklady  pak  hradí  pronajímatel.  Napouštění  se
provádělo výhradně v noci.
Provozovatelka paní Andrea Milošicová zachovala i v roce 2017 ceny vstupného obdobně jako
v předcházejícím roce:
celodenní vstup od 9.00 do 20.00 pro dospělého 70 Kč, od 16.00 do 20.00 - 50 Kč
celodenní vstup pro děti od dvou let 50 Kč, od 16.00 - 30 Kč
celodenní vstupné pro seniory - 30 Kč, pro rodiny s dětmi (2+2) 210 Kč, od 16.00 - 130 Kč
permanentka s platností od 1. 7. do 31. 8. pro dospělého 990 Kč, pro děti 690 Kč
plavenky pro žáky ZŠ Mokrá, popř. MŠ Mokrá - 350 Kč na celé prázdniny.
Ceny za pronájem beachvolejbalových hřišť vypadaly následovně: 
od 9.00 do 14.00 - 100 Kč za hodinu
od 14.00 do 17.00 - 130 Kč za hodinu
od 17.00 do 20.00 - 150 Kč za hodinu.
Koupaliště se otevřelo návštěvníkům již před prázdninami, tedy kolem 20. června.

Kulturní dům v Horákově
Během roku 2017 pořídila obec do sálu osvětlovací komplet jeviště v ceně cca 115 tis. Kč a na 
dvoře nechala zbudovat přístřešek. 

Dětská hřiště, sportoviště
O zisku dotace z Jihomoravského kraje na doplnění dvou dětských hřišť novými hracími prvky jsem



se zmiňovala již výše. 
Na hřišti pod Horákovem byla vybudována nová kanalizační přípojka, namontována nová brána 
ve spodní části areálu a byl zde také vyhlouben 90m vrt, z něhož je jímána voda na zavlažování 
hřiště (blíže viz kapitola investice).

Hřiště u Základní školy Mokrá
Za zmínku stojí i fakt, že od dubna 2017 vešel v platnost nový provozní řád na hřišti u Základní
školy  Mokrá.  Zpoplatněno je  pouze  hřiště  s  umělým travnatým povrchem pro dospělé  částkou
200 Kč  za  hodinu.  Pro  děti  a  mládež  do  18  let  zůstává  hřiště  zdarma.  Využívání  ostatních
sportovních ploch a zařízení je pro všechny zájemce zdarma. 
Co se týká workoutového hřiště, které bylo v areálu instalováno na podzim 2016, objevila se u něj
závada na betonových patkách, takže závady musely být dodavatelem odstraněny a hřiště bylo
znovu zprovozněno od června 2017. 

Komunikace od sídliště k firmě TASY
V průběhu roku 2017 vyvolala obec jednání s 9 majiteli pozemků pod připravovanou komunikací 
od sídliště směrem k firmě TASY. Majitelé byli ochotni odprodat pozemky za cenu 200 Kč za m2. 

Rekonstrukce chodníků
Kromě výstavby chodníku směrem na Půllány obec v roce 2017 investovala do oprav chodníků 
např. na sídlišti, popř. směrem k lomu. 

Veřejné osvětlení 
Už v kapitole investiční akce jsem zmiňovala, že obec během roku 2017 investovala do prodloužení
veřejného osvětlení přes 600 tis. Kč (Půllány v Horákově 320 tis. a Velká skalka v Mokré 300 tis.
korun).

Nájezd na státní silnici Vyškov - Brno
Koncem března 2017 došlo k úpravě křižovatky na státní silnici Vyškov - Brno, která se kříží se
silnicí  od  Mokré  do Šlapanic.  Jihomoravský  kraj  vyslyšel  připomínky  naší  obce  k  nebezpečné
křižovatce, na které již došlo k nehodám se smrtelnými následky a která má být v budoucnosti
nahrazena kruhovým objezdem. Do vybudování objezdu byl tedy vyznačen tzv. přiřazovací pruh při
odbočování směrem na Vyškov.

Ochrana životního prostředí, skládky, sběrný dvůr
Povinná revize kotlů na tuhá paliva
S účinností od 1. 1. 2017 se řady obyvatel celé republiky a potažmo i občanů Mokré-Horákova týká
zákonem daná povinnosti zajistit pravidelnou revizi kotlů. Obecní úřad s rozšířenou působností
(pro Mokrou-Horákov je to Městský úřad Šlapanice) může na provozovateli kotle požadovat doklad
o tom, že je kotel v pořádku. V opačném případě může úřad udělit pokutu až do 20 tis. Kč. Za
spalování zakázaných paliv pak hrozí pokuta až do 50 tis. Kč.  

Péče o veřejnou zeleň
Na základě znaleckého posudku došlo ke skácení vzrostlé vrby na sídlišti. S péčí o veřejnou zeleň
souvisí i otázka vody. To, že v posledních letech voda v krajině rapidně ubývá, je nepopiratelný
fakt.  Jedním z  důvodů je  také  rozšiřování  asfaltových či  betonových parkovacích  ploch,  popř.
chodníků,  které zabraňují  vsakování  dešťové vody.  A právě ono rozšiřování parkovacích ploch
patří k prioritám stávajícího vedení obce. Do značné míry je to dáno tlakem ze strany občanů.
Proto je potěšující, že se obec snaží na druhé straně dělat kroky, které by k zadržení vody v krajině
přispěly. Takovým příkladem může být instalace nádob na dešťovou vodu u budov, které spravuje
obec (např. budova školky, dům s pečovatelskou službou), nebo vybudování hlubinného vrtu na
hřišti pod Horákovem. 

Oprava křížku poblíž myslivny v Horákově
V zápisu za rok 2016 bylo uvedeno, že při příležitosti zavěšení nového zvonu do kaple Mitrovských
nechala obec zhotovit malé upomínkové zvonky a z jejich prodeje byl částečně hrazen i nový zvon.
Zbývající část přislíbila obec využít k opravě nějaké drobné památky na katastru. Zvolen byl křížek
poblíž horákovské myslivny.

Rozšíření možností třídění odpadů
Obec Mokrá-Horákov ve spolupráci s firmou EKO-PF rozšířila možnost třídění odpadů o použitý
potravinářský olej a tuk. Dvě nádoby o velikosti 240 litrů byly v listopadu 2017 umístěny na sídlišti
v Mokré a při vjezdu do části Horákov.



Dopravní obslužnost
Na úhradu nadstandardních spojů poskytla obec ze svého rozpočtu cca 116 tis. Kč.

3. Kap. Politický a společenský život, sport

Činnost politických stran

ODS
Předseda místní organizace – Miloslav Dolanský
ODS má v současné době v zastupitelstvu obce pouze jednoho člena, a to Ing. Kateřinu Rubínovou,
která  je  navíc  členkou  stavební  komise  a  byla  pověřena  zastupitelstvem,  aby  za  obec
spolupracovala na přípravě nového územního plánu.

KDU-ČSL
Předseda MO KDU-ČSL – Tomáš Koutný
KDU-ČSL má v  zastupitelstvu  dvoučlenné  zastoupení,  a  to  člena  rady  Ing.  Tomáše  Koutného
a předsedkyni sociální komise PaedDr. Elišku Rotreklovou. Volební program strany je v souladu
s programem  zastupitelstva.  MO  KDU-ČSL klade  důraz  na  podporu  farního  a  společenského
života v obci.

KSČM
Předseda ZO KSČM - Václav Kosík
Výbor organizace se scházel pravidelně 1x měsíčně. V zastupitelstvu má strana jednoho poslance –
Ing. Vlastimila Boudného, který zastává funkci předsedy kontrolního výboru. Pan Jiří Smrž pracuje
dlouhá léta jako předseda ekologické komise.
Členové  KSČM  v  Mokré  každoročně  pokládají  květiny  k  pomníku  padlých  jak  v  Mokré,  tak
v Horákově v den výročí osvobození obce.

ČSSD
Předseda místní organizace – Ludislav Harašta
ČSSD má největší počet členů v zastupitelstvu obce, celkem šest: starosta obce Aleš Ryšánek, člen
rady  Miroslav  Barták,  předseda finančního výboru  Mgr.  Martin  Vojtěch,  předsedkyně kulturní
komise  Martina  Klinkovská,  člen  finančního  výboru  Ludislav  Harašta  (od  roku  2016)  a  člen
zastupitelstva Petr Horáček. 

ANO 2011
Předseda místní organizace – Martin Urbánek
Místní organizace ANO 2011 byla v Mokré-Horákově založena v roce 2015. Dle sdělení předsedy
MO  je  v  průběhu  roku  oslovilo  několik  sympatizantů.  Ve  volbách  do  Poslanecké  sněmovny
Parlamentu ČR získalo ANO 2011 v obci suverénně nejvíc hlasů - 29,18 %. 

Spolky a společenské organizace
Skautský oddíl
Vůdkyně oddílu – Jana Kvapilová
Rok 2017 zahájili skauti z Mokré-Horákova tradičně pomocí při Tříkrálové sbírce.
Na jaře se  zúčastnili  střediskového kola Svojsíkova závodu,  které probíhalo na chatě  Jelenici.
Našim hlídkám se v závodě dařilo a Berušky, nejmladší ze všech hlídek, vybojovaly třetí místo.
Stejného úmístění dosáhli i Netopýři, kluci z oddílu Mokrá.
Skautský rok 2016/17 zakončili místní skauti v altánku na zahradě školy v Mokré. 
Tradiční tábor se konal poblíž Letovic a nesl se ve znamení Hvězdného putování. Kromě táborové
hry zvládli skauti nabídnout svou pomoc i v Léčebně dlouhodobě nemocných v Letovicích. Paní
ředitelka jejich nabídku přijala a poprosila je o vyčištění chodníků a cestiček v areálu léčebny. 
Na podzim zavítali do centra Vida v Brně, do obory Holedná, Prahy a Pístovic. 

Sbor dobrovolných hasičů
Starosta Sboru dobrovolných hasičů Mokrá – Michal Janků
V roce 2017 měl sbor 43 aktivních členů.
Kromě  hlavní  náplně  činnosti,  tedy  likvidace  případných  požárů,  se  zdejší  hasiči  pravidelně
zúčastňovali  soutěží  v  požárním sportu,  odpracovali  řadu  hodin  při  úpravě  garáží  v  hasičské
zbrojnici a podíleli se také na organizačním zajištění nejrůznějších akcí (např. Hasičského plesu,
sběru  železného  šrotu,  Dne  dětí,  oslav  výročí  upálení  mistra  Jana  Husa...).  Sbor  uspořádal
v průběhu roku 2017 dvě soutěže v  požárním sportu -  Mokrsko-horákovské hasič  a 32.  ročník
soutěže požárních družstev O putovní pohár OÚ Mokrá-Horákov.



Mokrsko-horákovské hasič
Dne 17. 6. 2017 SDH Mokrá pořádal nultý ročník soutěže TFA Mokrsko-horákovské železné hasič.
TFA (Toughest Firefigter Alive v překladu nejtvrdší hasič přežije) je soutěž jednotlivců, jedná se
o nejtěžší hasičskou soutěž, závodník je oděn do třívrstvého zásahového obleku, zásahových bot,
helmy a rukavic na zádech má jako zátěž dýchací přístroj, celá tato výstroj váží cca 20kg. Takto
oblečen plní v co nejkratším čase silové a vytrvalostní disciplíny.
V našem případě byla trať pro závodníky připravena takto: ustrojený závodník po startu zapojil 2x
hadici B na PPS12 a roztáhl vedení na délku 20 m, poté uchytil dva hadicové koše a přenesl je na
vzdálenost 20 m, následoval hammerbox, kde pomocí 6kg palice provedl 60 úderů, převalil 6x
pneumatiku  z  traktoru,  pomocí  Rautekova  úchopu  transportoval  na  vzdálenost  20  m  figurínu
o hmotnosti 80 kg. Poté pomocí žebříků vylezl na lešení, kde na laně musel vytáhnout cca 25 kg
těžké závaží a jako poslední překážka byl 4 m dlouhý tunel, který závodník musel prolézt s 10kg
zátěží a poté mohl vítězně běžet do cíle, kde stisknul tlačítko, které zastavilo čas. 
Ženy závodily na stejné trati, měly menší zátěže a zkrácené vzdálenosti, výstroj byla pro ně stejná
jak  pro  muže.  Soutěže  se  účastnilo  22  mužů  a  5  žen.  Medaile  si  odvezli  všichni  závodníci.
Z domácích závodníků se nejlépe umístil Martin Škrdla, s časem 2:32:24 obsadil 5. místo, dále se
soutěže účastnili: Vojtěch Rejnuš, Lukáš Bavlnka, Miroslav Neveselý, Libor Polák, Michal Mašek
a Michaela Moudrá. 

32. ročník soutěže požárních družstev O putovní pohár OÚ Mokrá-Horákov
Druhá neděle v září patří v obci Mokrá-Horákov hasičům a jejich soutěžení, a tak se 10. září sjelo 
na fotbalovém hřišti pod Horákov celkem 22 družstev (16 týmů mužů a 6 družstev žen) 
z okresů: Brno-venkov, Vyškov a Blansko, aby se utkaly o putovní pohár Obecního úřadu Mokré-
Horákova. 
V kategorii žen zvítězilo družstvo Hodějice B v čase 17.73 a mezi muži byli opět nejrychlejší ti
z Hodějic za 14.77. Domácí tým Mokrá A bylo o pár setinek pomalejší, takže mu připadlo druhé
místo. Kluci z béčka (Mokrá B) skončili v silné konkurenci třináctí. K vydařené soutěži dopomohlo
organizátorům také pěkné počasí a řada sponzorů. 

Požární sport
V soutěžích požárního sportu nás v roce 2017 reprezentovala dvě družstva. 
A tým - už třetí sezónu soutěží ve stejném složení a jsou sehraní jako hodinky. Celkem absolvovali
v uvedeném roce  20 závodů,  z  nichž  tři  vyhráli,  6x  se  umístili  jako  druzí  a  jednou  byli  třetí.
Z dvaceti závodů v 11 případech stáli na stupních vítězů. Tým ve složení: Martin Škrdla, Pavel
Kolář, Michal Fasura, Jaroslav Machek, Tomáš Kříž, Lukáš Machanec a Jiří Malík je dosud naším
nejúspěšnějším týmem v požárním sportu. Vyhrál nejen Velkou cenu okresu Vyškov, ale i cenu pro
nejúspěšnějšího proudaře, získal celkem 24 pohárů!
B tým zatím sbírá zkušenosti, celkem absolvoval 11 závodů a nejlepší umístění bylo na závodech
v Tučapech - 7. místo.
Kromě soutěží  v požárním sportu se  zdejší  hasiči  účastnili  i  netradičních závodů ve smíšeném
složení. 

Senior klub Mokrá
Předsedkyně klubu – paní Marta Hřebíčková
Také 38. rok fungování klubu zahájili senioři z Mokré ve sportovním duchu. Podobně jako 
v roce 2016 se na Nový rok sešli už v deset hodin dopoledne u kapličky v Mokré a vydali se na pěší
výlet  do  údolí  Říčky.  Tentokrát  pojali  výlet  jako první  ročník  Memoriálu  Lubomíra  Hřebíčka,
dlouholetého člena klubu. 
Zimní  klubová  odpoledne  se  nesla  ve  znamení  vyprávění  -  např.  paní  knihovnice  Brzobohaté
o Holandsku, pana Jiřího Slavíka o jeho měsíčním cestování po transsibiřské magistrále či jen tak
nad kronikou klubu. V programu nechyběl ani 28. ples seniorů v restauraci U Zbojníka, návštěva
ve vinném sklepě u Hanušů nebo oslava Mezinárodního dne žen. 
S blížícím se jarem to všechny táhne do přírody, a tak senioři z Mokré začali připravovat klubovou
zahradu a venkovní posezení.
Také jaro bylo pro seniory z Mokré plné akcí. Stihli několik výletů, např. do zákulisí Mahenova
divadla, Kroměříže a Olomouce, do termálních lázní a do Bílovic. Na programu bylo i několik
oslav - Velikonoce, Den matek či Den otců. Pokud se zrovna nešlo tančit do Velatic nebo Hostěnic,
hrály  se kuželky a pánové se rozhodli  přemístit  udírnu a postavit  dřevník.  Všechno zvládli  na
jedničku. Nechyběla ani beseda s příslušníkem Policie ČR. 
V předcházejících letech Seniorklub během léta oficiálně nefungoval, ale hezké počasí, zahrada,
posezení i ruské kuželky udělaly své. Ještě i část září prožívali senioři na klubové zahradě, teprve
s koncem měsíce se přesunuli do klubovny. Září přálo výletům, takže nejdřív se jelo do Dunajské
Stredy a pak autobusem na Pozořicko a zpátky přes Kalečník a Hostěnice pěšky. 



Říjen se nesl ve znamení tanečních melodií, nejprve na vystoupení souboru Junosť  v Kulturním
domě v Horákově, pak na dostaveníčku v restauraci U Zbojníka. Podzim přál také besedám (např.
o  Mexiku,  o  slavkovském  bojišti  či  o  Turecku).  Blížící  se  Vánoce  přinesly  větší  kontakt  dětí
a seniorů  (Mikulášská  nadílka  v  mateřské  školce  či  Vánoční  koncert  žáků  základní  umělecké
školy).  V prosinci  si  ještě  senioři  zajeli  na vánoční  trhy  do Olomouce a pak už přišly  koledy
a pomalu loučení se starým rokem. 

Klub důchodců v Horákově
Předsedkyně – Marie Koutná
V roce 2017 vstoupil Klub důchodců v Horákově do své 22. sezóny a pravidelné schůzky se konaly
opět vždy v úterý odpoledne.
V prvním půlroce zavítalo do klubu důchodců v Horákově hned několik návštěv. Jako první to byl
o masopustu pan Černý i se svojí harmonikou. Zpívalo se a maličko i tančilo. Před Velikonocemi
přijal pozvání do klubu tvaroženský pan farář Brtník, aby zde odsloužil mši svatou. Pak následoval
Den matek a s ním přišly jako obvykle děti z mateřské školky s paní učitelkou Jelínkovou. O týden
později přišel popřát i pan starosta a přivedl s sebou i muzikanty, a tak se zase zpívalo. Kromě
kytiček ke Dni matek dostaly tentokrát seniorky z Horákova i další dárek - tzv. ruské kuželky, které
jim pracovní  skupina  instalovala  na zahradě  domu s  pečovatelskou  službou.  Kuželky  přinesly
pohyb i spoustu legrace. A ještě jeden praktický dárek si vedení obce připravilo. U okapové roury
domu  se  objevily  dva  velké  sudy  na  dešťovou  vodu,  takže  pokud  zaprší,  nemusí  obyvatelky
k zalévání používat pitnou vodu. 
V roce 2017 využily seniorky z Horákova nabídky Turistického a informačního centra Brno, které
pořádá okružní jízdy Brnem s různou tematikou. Klub si objednal okružní jízdu po brněnských
vilách  s  průvodcem  turistického  centra.  Mikrobus  se  šestnácti  místy  přijel  až  před  dům
s pečovatelskou službou. Celá projížďka trvala přes dvě hodiny a končila vyhlídkou ze Špilberku,
odkud všechny autobus bezpečně dopravil  zase zpět do Horákova. Fyzicky a časově nenáročný
výlet přesto přinesl spoustu hezkých a zajímavých zážitků. 
V roce 2017 zavítali do domu s pečovatelskou službou žáci Základní školy Mokrá netradičně už
počátkem  října,  aby  zde  uspořádali  oslavu  Dne  seniorů.  Do  klubovny  se  jich  přihrnulo  přes
padesát i s novým panem ředitelem.
Koncem  října  sloužil  v  prostorách  klubu  mši  tvaroženský  farář  Jiří  Brtník.  Mše  už
předznamenávala blížící se svátek Všech svatých. 
Asi  nejpestřejší  bývá z  hlediska akcí  prosinec.  S  blížícími  se  Vánocemi obvykle  klub  navštíví
horákovské děti z mateřské školy i žáci ze základní školy. Adventní čas využily členky klubu i ke
společné přípravě cukroví a vánoční výzdobě klubovny. 19. prosince pak přišla na řadu společná
oslava Vánoc, se stromečkem, dárky, cukrovím a punčem.

Zahrádkáři
Pokud bychom chtěli přesně datovat založení organizace zahrádkářů v Mokré, narazíme na dvě
data: rok 1973 a 1977. Dostalo se mi vysvětlení, že skutečně v roce 1973 byla v Mokré založena
první zahrádkářská organizace, ale po čase zanikla, a proto v roce 1977 vznikla jiná, která si do
svého názvu připojila ještě označení CEMO. Stávající organizace tedy klade svůj počátek do roku
1977 a v roce 2017 tak slavila 40. výročí svého vzniku. V jubilejním roce měla organizace 73 členů,
obhospodařovala 1,7 ha půdy, kde se nachází 72 zahrádek. 

Mokrský kotlík
Ani v roce 2017 občanské sdružení Mokrský kotlík nezahálelo a během letních prázdnin nabídlo
dětem z Mokré-Horákova celkem čtyři termíny příměstských táborů. Zázemí táborníci opět našli
v prostorách Kulturního domu v Horákově.  Kromě příměstských táborů Mokrský kotlík pořádá
také turnaje v pexesu a keramický kroužek. 

Klub přátel kultury v obci
První setkání se konalo 29. ledna 2017 v sále mediatéky a členové klubu se podíleli např. na akci
Pálení čarodějnic, popř. zorganizovali akci s názvem Tvořivý zelený čtvrtek.

Společenství věřících
Tříkrálová sbírka
I v roce 2017 se našlo dostatek ochotných dobrovolníků, které ani mrazivé počasí neodradilo od
koledování  v  rámci  Tříkrálové  sbírky,  a  tak se  po Mokré-Horákovu v  sobotu 7.  ledna rozešlo
celkem 16 skupinek. Těm se podařilo vykoledovat téměř 80 tisíc korun, které poputují zejména
Hospici svatého Josefa v Rajhradě. 



Tradiční mše
Horákovská mše 
Letošní poutní mše připadla na neděli 7. května a za živé i zemřelé občany Horákova ji sloužil 
tvaroženský farář otec Brtník.  
pozn. V roce 2017 nechalo vedení obce opravit spodní část vstupních dveří kaple, která byla již 
značně poškozená.

Mokrská pouť
Před kaplí Proměnění Páně v Mokré se nejbližší neděli k datu 6. srpna, na které připadá svátek
proměnění,  se  každoročně koná mše.  Ani  v roce 2017 tomu nebylo jinak.  Mši opět  celebroval
tvaroženský farář otec Brtník a zúčastnily se jí cca dvě stovky věřících. 

Setkání u obnovené kaple Mitrovských 
Od  roku  2006,  kdy  byla  kaple  Mitrovských  obnovena,  se  vždy  v  září  schází  věřící  z  Mokré-
Horákova, ale i širšího okolí na malé pobožnosti poblíž horákovské myslivny. I když počasí 24. září
pobožnosti pod širým nebem úplně nepřálo, desítky věrných dorazily i tentokrát. 
Při jedné z červnových bouřek praskl jeden ze stromů v těsné blízkosti  kaple. Naštěstí  nespadl
přímo  na  kapličku,  ale  na  strom  sousední.  Díky  rychlé  reakci  občanů  i  Lesů  ČR  nedošlo
k poškození dřevěné stavby.

Živý betlém
Stejně jako v předcházejících letech přímo na Štědrý den připravilo několik nadšenců z Mokré živý
betlém na prostranství před kaplí Proměnění Páně v Mokré.

Kulturní dění v obci
Historická výročí
V rámci této podkapitolky bych chtěla tentokrát připomenout poměrně nedávná výročí:
1967 – výstavba budovy současného Obecního úřadu Mokrá-Horákov
1982 – zbudování víceúčelové nádrže v Mokré
1997 – generální rekonstrukce kaple svatého Gotharda v Horákově

– pomoc hasičů z Mokré-Horákova při likvidaci následků povodní v Tlumačově
2002 – zahájen provoz nového koupaliště v Mokré
2007 – úprava prostranství před mediatékou v Mokré

Činnost obecní knihovny
Knihovnice – Ivana Brzobohatá
V roce 2017 navštívilo knihovnu 3 315 čtenářů, kteří si vypůjčili cca 12 tis. knih a časopisů. 
Knihovní fond čítá kolem 13 tis. knih.
V průběhu roku 2017 se obci podařilo získat 3 dotace, které se týkaly zdejší knihovny a mediatéky.
Již výše jsem uváděla (viz dotace), že se jednalo o dotace na obnovu starých počítačů (38 tis. Kč),
na realizaci projektu s názvem Knihovna - oáza klidu a pohody pro velké i malé čtenáře (95 tis.
Kč), popř. na zatemnění sálu mediatéky (161 tis. Kč)

Pasování na čtenáře 
Počátkem června  se  v  knihovně  konalo  za  účasti  starosty  obce  pana Aleše  Ryšánka  pasování
letošních prvňáčků na čtenáře. 

Divadelní představení
Paní  knihovnice  čas  od  času  nabízí  občanům  Mokré-Horákova  možnost  navštívit  divadelní
představení  v některém z brněnských divadel.  V březnu to bylo představení  pro děti  v  divadle
Reduta,  v  květnu  jedna  z  posledních  inscenací  opery  Nabucco  před  plánovanou  rekonstrukcí
Janáčkova  divadla  a  v  září  opera  Carmen  v  netradičním  prostředí  Špilberku.  Posledním
divadelním výletem roku 2017 byla cesta do Mahenova divadla na představení Jak jsem se ztratil
aneb  Malá  vánoční  povídka.  Výprava  v  Mokré-Horákova  byla  tentokrát  velmi  početná  -  75
účastníků a doprava byla hrazena z grantu Národního divadla v Brně.

Noc s Andersenem
Noc s Andersenem se v rámci republiky konala již posedmnácté, u nás v obci šlo o 11. ročník.
Celkově se v republice do akce zapojilo víc než 98 tis. dětí, z toho těch z Mokré-Horákova bylo 35.
Tématém letošního ročníku byl Čtyřlístek a organizátoři dokonce připravili i speciální číslo tohoto
oblíbeného dětského časopisu s názvem Noc v knihovně. Každý z účastníků si pak mimořádné číslo
mohl odnést domů. Navíc na rok 2017 připadlo 180. výročí vzniku pohádky H. Ch. Andersena
Císařovy  nové  šaty.  Pro  účastníky  Noci  Andersenem  Audiotéka.cz  připravila  novou  nahrávku



pohádky v podání Martiny a Martina Preissových, která byla pro zájemce zdarma ke stažení na
webu Audiotéky.cz.
O  večerní  občerstvení  se  opět  postaral  pan  Lukáš  Lazarčík  a  večer  zakončilo  promítání
animovaných příběhů Čtyřlístku. 

Jižní Morava čte dětem
- je název projektu na podporu čtenářství, který vznikl ze spolupráce Městské knihovny v Břeclavi
a Moravské zemské knihovny v Brně za finanční podpory Jihomoravského kraje. Do projektu se
zapojilo na 60 knihoven. Součástí projektu byla i literární soutěž a v ní naše knihovna dosáhla
pěkného úspěchu, když Lucie Strmisková získala v kategorii 11-15letých 2. místo.

Dodatek ke zřizovací listině Obecní knihovny Mokrá-Horákov
Koncem roku 2017 Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov schválilo dodatky ke zřizovacím listinám
Základní školy Mokrá, Mateřské školy Mokrá-Horákov a Obecní knihovně Mokrá-Horákov. Cílem
změn  bylo  uvedení  dosavadních  zřizovacích  listin  do  souladu  s  obecně  platnými  předpisy
a zajištění jednotné identifikace obecních organizací. 

Využití víceúčelového sálu
Pravidelně se ve víceúčelovém sále mediatéky v průběhu roku 2017 konaly následující akce:
úterý patřilo pilates, čtvrtek powerjoze a ve středeční dopoledne bylo vyhrazeno pro Klubík, tedy
cvičení  maminek s malými dětmi. I  nadále probíhaly každou středu tzv. dětské mše,  které vedl
tvaroženský farář Jiří Brtník. 
V dubnu a květnu se zde domlouvalo a nacvičovalo na Májové hody, v červenci pak na Obecní.
Prostory  využili  i  organizátoři  jarního  a  podzimního  dětského  bazárku.  V  posledních  letech
používá sál také jedna z okrskových volebních komisí, tudíž při podzimních parlamentních volbách
voliči ze sídliště směřovali právě sem. 
V první  polovině  roku se  v  sále  odehrála  dvě  představení,  jedno  pro  základní  školu  a  druhé
kouzelnické a žáci ZŠ tady prezentovali své absolventké práce. Hráči deskové hry go už podruhé
využili možnosti sehrát v naší obci své mistrovství (blíže v kapitole sport). 
Na  podzim  v  prostorách  mediatéky  prezentovali  výrobci  své  podložky  (viz  dále)  a  členové
horolezeckého oddílu přednášeli o lezení v Yosemitském národním parku. Před Vánocemi si do
sálu mohli přijít zájemci o Betlémské světlo.

Prezentace dynamicko-směrové podložky
16. října 2017 proběhla v sále mediatéky v Mokré prezentace dynamicko-směrové podložky za
účasti výrobce, zástupců kraje v čele s hejtmanem Bohumilem Šimkem, starosty obce, ředitele ZŠ
Mokrá a dalších.
Důvod,  proč se  prezentace dynamicko-směrové podložky konala právě v Mokré,  je zřejmý.  Od
března 2016 až do května 2017 se žáci Základní školy Mokrá ve věku od 6 do 11 let účastnili
studie, jejímž cílem bylo ověřit účinnost nové podložky. Do výzkumu se zapojilo celkem 159 dětí.
Polovina dětí seděla ve výuce na zmiňované podložce, druhá polovina pak na běžné školní židli.
Nejprve bylo nutné zjistit základní údaje, tedy výšku a váhu dítěte a posoudit, jak dlouho konkrétní
dítě sedí ve škole nebo při volnočasových aktivitách. V rámci studie se uskutečnila čtyři kontrolní
vyšetření (vstupní, po 3 měsících, po půl roce a po roce). Efekt působení podložky se ověřoval
pomocí svalových testů a sonografického vyšetření. U dětí sedících na podložce byl zaznamenám
statisticky významný nárůst hodnot svalových testů. 
O  tom,  že  sedavý  způsob  života  nejen  dospělých,  ale  i  dětí  je  v  poslední  době  jedním
z nejvýznamnějších zdravotních rizik, není sporu. Za účast na projektu by měla být celá Základní
škola Mokrá zdarma vybavena dynamicko-směrovými podložkami. 

Vítání občánků
Ani rok  2017 se neobešel bez vítání nových občánků. Při podzimním vítání se nových občánků
sešlo tolik, že museli být rozděleni do tří skupin.

Svatby
V roce 2017 proběhly v sále mediatéky dva svatební obřady, oba v dubnu. 

Vytíženost Kulturního domu v Horákově 
Během roku 2017 se v sále Kulturního domu v Horákově odehrálo cca 15 obecních akcí (např.
Novoroční  koncert  základní  školy,  Hasičský  ples,  Dětský  karneval,  Discohrátky,  Fotbalový
věneček, Den matek, ....). K některým z uvedených akcí blíže viz později.



24. obecní ples 
V roce 2017 připadl Obecní ples na druhou únorovou sobotu. Organizátoři vsadili na osvědčený
model  z  předcházejícího  roku,  tedy  na  účastníky  populární  taneční  soutěže  StarDance  coby
moderátory  večera.  Tentokrát  zvolili  manžele  Tománkovy.  Pestrý  program a bohatá  tombola -
základ úspěchu. 

25. školní ples
Tak trochu jubilejní  25.  školní  ples v sobotu 18.  února měl svá překvapení  -  např.  slavnostní
polonézu v podání žáků osmé a deváté třídy, královský valčík či pěvecké vystoupení bývalé žákyně
Kristýny Kousalíkové. Zpestřením večera bylo i atraktivní taneční vystoupení žákyně ZŠ Mokrá
Marie Bartákové a jejího partnera Šimona Tichého. 

Představení My dva a čas 
V pátek 24. března se sál Kulturního domu v Horákově zaplnil nedočkavými diváky, které sem
nalákal  název  pořadu  My dva  a  čas  a  jeho  hlavní  protagonisté  -  populární  čeští  herci  Jana
Švandová a Rudolf Hrušínský mladší.  Vzpomínkový pořad založený na vyprávění nejrůznějších
historek nejen z natáčení po přestávce doplňovaly i odpovědi na dotazy diváků. 

Obecní hody
Obecní hody se pravidelně konají počátkem září, ovšem přípravy na ně začínají mnohem dříve.
Nejde jen o nácvik písniček a tancování, ale také docela nákladné zapůjčení krojů, výběr vína,
postavení máje, výzdobu sálu, roznášení pozvánek, pečení koláčů, přípravu chlebíčků...
A  už  tu  byla  sobota  2.  září  odpoledne  a  s  ní  zahájení  hodů  -  slavnostní  nástup,  předání
stárkovského práva a sólo se starostou, průvod obcí s kapelou Ištvánci až do Horákova na náves.
Pak následovala večerní zábava, půlnoční překvapení a nakonec vynášení stárek. 
I když mezi stárky a stárkami došlo k jakési generační obměně, zvládlo to osm statečných párů na
jedničku. 

Taneční soubor Junosť - 6. října 2017
Vzhledem ke skutečnosti, že v Mokré-Horákově žije paní Ljubov Vondoušková, která je předsedkyní
Ruského  kulturního  osvětového  spolku  na Moravě,  zavítal  do  naší  obce  ruský  taněční  soubor
Junosť. V rámci festivalu Dny ruské kultury v ČR se v Kulturním domě v Horákově představili
členové zmiňovaného souboru. Věk tanečníků se pohybuje v rozmezí od 4 do 16 let. Zaplněný sál
kulturního domu,  v  němž byla přítomna i  řada významných hostů,  odměnil  mladé tančníky  za
skvělé výkony dlouhým potleskem. 

Představení ZUŠ Pozořice v Kulturním domě v Horákově
Příležitost předvést všechno to, co se v zušce naučily, měly zdejší děti ve středu 15. listopadu. A tak
v sále zněla hudba, tančilo se, hrálo divadlo a všechna vystoupení si zasloužila odměnu v podobě
velkého potlesku.

Koncert Petry Janů
Už ve čtvrtek 7. prosince měli občané Mokré-Horákova možnost zajít na Vánoční koncert. Hvězdou
večera byla populární zpěvačka Petra Janů, která v sále Kulturního domu v Horákově vystoupila
se svou doprovodnou skupinou a také se sborem žáků zdejší základní školy. Sál byl zaplněný do
posledního místa a Petra Janů určitě nezklamala očekávání. Sbor si s Petrou zazpíval tři písně:
Tisíc andělů, Čas vánoční a Tichou noc. 

Další kulturní a společenské akce

Ukliďme svět
Druhou dubnovou sobotu se v Mokré-Horákově konal již  sedmý ročník akce Ukliďme svět.  Je
potěšitelné, že do akce se zapojují  zejména mladí lidé, kteří se do obce přistěhovali.  Tentokrát
přišlo na hřiště pod Horákovem, odkud se pak účastníci rozejdou po katastru celé obce, na pět
desítek dobrovolníků a poměrně velkou část tvořily děti. Jako každý rok sladkou tečku na konec
měl připravenu včelař pan Zouhar z Mokré. 

II. farmářské trhy
Na neděli  23.  dubna připravila  obec  Mokrá-Horákov v  pořadí  již  II.  farmářské  trhy.  Akce  se
konala na prostranství před knihovnou.

Pálení čarodějnic
V posledních  letech  mají  vždy  koncem dubna na prostranství  před  Obecní  knihovnou  Mokrá-



Horákov slet čarodějnice z celé obce. A že jich není málo! Tentokrát jich zase přiletělo na sedm
desítek. Paní Magda Honzáková a paní knihovnice Ivana Brzobohatá, obě členky kulturní komise,
ve  spolupráci  s  panem Meluzínem,  ředitelem hudební  školy  Výuka umění,  MŠ,  Klubem přátel
kultury a dobrovolníků z řad rodičů i hasičů, ti všichni připravili zábavné odpoledne plné soutěží
i opékání špekáčků. Nechybělo ani vyhlášení nejlepší masky a malý balíček sladkostí pro každého.
Akci také sponzorsky podpořil pan Lukáš Lazarčík.

Májové hody
Ani  v  roce 2017 počasí  Májovým hodům nepřálo.  To ale  neodradilo 13 stárek,  6  policajtů,  2
sklepníky ani deset krojovaných dětí. Osvědčená Zdounečanka, průvod oběma částmi obce, dobrá
nálada a na závěr taneční zábava v Mokré, to je stručná rekapitulace letošních Májových hodů.

Uctění památky mistra Jana Husa
Podobně jako v předcházejících letech se v předvečer výročí úmrtí Jana Husa připomínal jeho 
odkaz na Velké skalce v Mokré. Hasiči a pracovní skupina připravili vatru i místo konání akce, 
kapela Sedlo Brno hrála a ti, kdo přišli, nelitovali. 

Kinematograf bratří Čadíků
Počátkem září do Mokré-Horákova zavítal Kinematograf bratří Čadíků. Na programu byly čtyři 
filmy ve čtyřech dnech a promítalo se na hřišti pod Horákovem. Bohužel počátek září už asi není 
nejvhodnější termín, takže diváků přišlo pomálu.

Slavnostní rozsvícení vánočního stromu
Letos došlo na rozsvícení vánočního stromu v sobotu 2. prosince. Rozsvícení stromu přivolává 
slavnostní předvánoční atmosféru, ale je i příležitostí pro malé zpěváky či recitátory. Tentokrát si 
poblíž vánočního stromu rozložil svou malou dílnu i umělecký kovář. Na zahřátí se pila medovina 
a svařené víno.

Vánoční světélkování
Po dobré zkušenosti z roku 2016 průvod s lampiony vyrazil dva dny před Vánocemi z prostranství
před restaurací U Zbojníka a za doprovodu trubačů šel přes chatovou oblast Líchy, kde nechyběla
zastávka v bistru Mezi Stromy, až na náves do Horákova. Tam už byly připravené děti z mateřské
školky pod vedením paní učitelky Jelínkové na své vystoupení. Děti ze školky vystřídali ti starší,
které  vede  paní  učitelka  Honzáková.  Všichni  sklidili  velký  potlesk.  Nechyběly  lampiony  štěstí,
svařák nebo perníčky.

Zpravodaj
Zpravodaj vycházel 27. rok. Za rok 2017 byla vydána celkem 4 čísla, která tiskla firma SAMAB
group. Jako grafik spolupracoval Ing. Tomáš Vejmělka.  Zůstal zachován formát A4 a součástí bylo
opět  poměrně  velké  množství  fotografií,  jejichž  autorem je  povětšinou  fotograf  pan  František
Krpenský. Zpravodaj vycházel v nákladu 1180 kusů a byl distribuován zdarma. V elektronické verzi
je ke stažení na stránkách obce.

Videozpravodaj
Události nejen z obce zachycovalo celkem 6 řádných videozpravodajů a asi osm speciálů, na nichž
s převážně podíleli pan František Krpenský a paní Zdenka Kárná. 

Rádio R
V prosinci roku 2009 začalo vysílat z Mokré-Horákova rádio pro mikroregion Rokytnice (od toho
název „R“) na kmitočtu 89,2 Mhz, v čase od 6 do 19 hodin. 
Náplní programu byla hudba se zaměřením na folk a country a nedílnou součástí byl informační
servis o aktuálním dění v obcích mikroregionu s přesahem i pro další obce v dosahu vysílače.
Postupem času se Rádio R zapojilo do Panelu nestátních neziskových organizací Jihomoravského
kraje a úzce se napojilo na Hasičský záchranný sbor JmK a Český červený kříž. 
Pravidelnými hosty ve studiu byli např. místní hasiči, záchranáři, starostové a další zajímaví lidé.
V roce 2012 byl přesunut vysílač nad Sokolnice do areálu bývalých kasáren. Tím došlo k pokrytí
mnohem větší oblasti jižní Moravy.
Od prosince 2012 vysílalo rádio 24 hod. denně a duší celého projektu byl pan František Krpenský.
Koncem září 2017 však rádio přestalo vysílat, neboť mu nebyla prodloužena licence.

Sport
Tentokrát  bych  chtěla  nejprve  ke  kapitole  sport  poznamenat,  že  obec  v  průběhu  roku  2017
investovala téměř 100 tis. Kč na činnost trenérů, kteří se věnují zdejším dětem.



FC Mokrá-Horákov, z. s. 
Předseda klubu – Ing. František Mikulášek 
Koncem  roku  2016  došlo  ke  změně  ve  vedení  klubu  a  dosavadního  předsedu  pana  Ing.  Iva
Brzobohatého vystřídal Ing. František Mikulášek.

Fotbalový věneček
Podobně  jako  v  předcházejícím  roce  uspořádali  zdejší  fotbalisté  počátkem  března  úspěšný
fotbalový věneček.

Prvomájový fotbalový turnaj starších žáků
Kromě domácích hráčů, které doplnili i hráči z Ochozu, se turnaje účastnila další tři mužstva:
z Otnic, ze Starého Lískovce a Bučovic. Domácím hráčům se dařilo a díky bojovnosti a nasazení
zvítězili nad soupeři z Otnic. Třetí místo obsadil Starý Lískovec a čtvrtá příčka zbyla na hráče
z Bučovic.

Sezóna 2016/17
Muži
Tým můžů hrál III. třídu, sk. A a na konci sezóny mu patřilo 6. místo v tabulce. 

Družstvo starších žáků Mokrá-Horákov/Ochoz
Družstvo starších žáků Mokrá-Horákov/Ochoz zaznamenalo velký úspěch, když dokázalo zvítězit
v okresním přeboru. Je to výborný výsledek, který na začátku sezóny nečekalo ani vedení klubu. 

Starší přípravka
Starší přípravka ve své skupině C skončila na 5., tedy předposledním místě, ale dařilo se jí na dvou
turnajích - v Horních Heršpicích skončila ze 30 družstev 12. a ve Zbýšově skončila druhá. 

I  v  sezóně  2016/17  využívala  kvalitní  zázemí  zdejšího  fotbalového  klubu  Zbrojovka  Brno  pro
tréninky a zápasy družstev mladšího dorostu U17 a U16. Spolupráce by měla i nadále pokračovat.

Sběr kovového odpadu
Místní fotbalisté tentokrát vystřídali při podzimním sběru kovového odpadu hasiče a v sobotu 14.
října 2017 i za pomoci techniky očistili obě části obce od "železného nánosu". Je zajímavé, že
i když sběr železného šrotu probíhá každoročně na jaře i na podzim, vždy se toho nepotřebného
železa nashromáždí spoustu. 

Tělovýchovná jednota Mokrá-Horákov, z. s. 
Předseda –  Jan Řezáč
Výbor TJ tvořili předsedové jednotlivých oddílů.
Jak už bylo uvedeno v zápisu za rok 2016, v posledních měsících předcházejícího roku se podařilo
realizovat projekt nových tenisových a volejbalových šaten.
Během prvních měsíců roku 2017 obec poskytla jednotě vyřazený nábytek ze školní jídelny, a tak se
podařilo  alespoň  provizorně  nové  šatny  vybavit.  Dále  nechala  obec  v  průběhu  roku  2017
namontovat  ochranné  oplocení  nových  šaten  a  bránu  ve  spodní  části  sportovního  areálu  (viz
investiční akce)
TJ  neprodloužila  nájemní  smlouvu  pozemku,  na  kterém  nájemce  Robert  Coufal  provozoval
Nonstop. Po dohodě s p. Coufalem byla provizorní stavba do konce března 2017 odstraněna. Při
odstraňování stavby došlo k zahrnutí do země poškozeného a dostatečně nezajištěného přívodu
vody  z vodovodního  řadu.  Po  jarním  otevření  této  větve  řadu  vytékala  voda  dní  do  země
a způsobená škoda činila 90 tis. Kč, které musela uhradit tělovýchovná jednota.

Počet členů v jednotlivých oddílech k 31. 12. 2016
Celkem: 273 členů, z toho 119 dětí
ASPV  80, z toho 62 dětí
Tenisový oddíl 80, z toho 40 dětí
Stolní tenis  23, z toho 7 dětí
Volejbalový oddíl  21
Nohejbalový oddíl   6
Fitness             27
Cyklistika             18, z toho 2 dětí
Mole                    18, z toho 8 dětí



Asociace sportu pro všechny
Předseda – Stanislav Kolář
Asociace sportu pro všechny registrovala v roce 2017 celkem 80 členů, z toho 62 dětí a zahrnovala
tři složky: 
1. cvičení rodičů s dětmi (děti ve věku od 1,5 do 4 let)
2. předškoláci (5 - 8 let)     
3. Klubík - cvičení pro rodiče s dětmi cca od jednoho roku
Hlavní náplní všech tří složek jsou pohybové aktivity, u nejmenších dětí také rozvoj hrubé a jemné
motoriky.  V  Klubíku  se  vedle  cvičení  věnují  i  kreslení,  modelování  a  zhotovují  i  jednoduché
papírové výrobky.
Členové se pravidelně podílejí na přípravě a organizaci Dne dětí a dálkového pochodu A jdem.

Dětský den
I v roce 2016 připravili členové TJ ve spolupráci s místními hasiči a za podpory řady sponzorů
oslavu Dětského dne, tentokrát ve stylu havajské plážové párty. V sobotu 23. června se prostranství
před základní školou stalo dějištěm velké párty plné her a zábavy. Asi dvě stovky dětí v doprovodu
rodičů i  prarodičů mohlo soutěžit  a  bavit  se  na 14 stanovištích.  Vedle  obří  skluzavky,  poníků,
malování na obličej nechyběla ani velké pěnová fontána, kterou nastříkali členové SDH. Počasí
celé akci přálo a spokojenost všech přítomných byla odměnou asi třem desítkám organizátorů,
povětšinou z členů TJ.

Tenisový oddíl
Předseda oddílu – Radim Kolář
Členskou základnu tvořilo v roce 2017 celkem 40 dospělých a 40 dětí. Oproti roku 2016 to byl
velký nárůst počtu zejména dětí způsobený náborem v jarních měsících.
V soutěžích bojovala za Mokrou-Horákov 3 družstva,  z  nichž A tým dospělých získal  3.  místo
v krajské soutěži, týmy B a C se umístily ve svých soutěžích shodně na 4. příčce. 
Oddíl se podobně jako v předcházejícím roce účastnil 10 turnajů včetně oddílových a amatérských
(např. 21. ročník memoriálu Jaroslava Kaplana, utkání s Hostěnicemi ve čtyřhrách, turnaj dětí,
kde místní poměřovali své síly s malými tenisty z Líšně).

5. ročník turnaje Mokrá-Horákov versus Velatice ve čtyřhrách
Tenisté z Mokré-Horákova vyhráli poměrem 16:9 a z hlediska historie turnaje je zatím bilance 3:2
ve prospěch našich. 
Po hektickém konci roku 2016 (stavba nových šaten) čekalo členy oddílu nejen dovybavení šaten,
ale také úprava jejich okolí. Snahou nového vedení oddílu bylo zvýšit možnost využívání kurtů jak
pro členy, tak pro veřejnost. 
O  prázdninách  využil  oddíl  zázemí  nových  šaten  a  zorganizoval  kemp  pro  děti,  kterého  se
zúčastnilo 15 dětí, o něž pečovali celkem čtyři trenéři. 
Důležitou událostí roku 2017 se stala oslava 45. výročí založení oddílu a s tím souviselo i vytvoření
nového loga a pořízení nových dresů. 

Oddíl stolního tenisu
Předseda oddílu – Mgr. Martin Vojtěch
Oddíl stolního tenisu evidoval v roce 2017 16 dospělých členů a 7 žáků. První tři měsíce roku 2017
byly ve znamení druhé poloviny soutěží družstev mužů sezóny 2016/2017. Tým A skončil v krajské
soutěži II na 2. místě, družstvo B v okresním přeboru 1 rovněž na 2. místě, hráči týmu C v OP2
vybojovali  desátou  příčku.  Díky  umístění  i  díky  reorganizaci  krajských  soutěží  tak  postoupilo
družstvo A do KS I. třídy a tým B do KS II. třídy. Na ukončení sezóny oddíl uspořádal sedmý ročník
Memoriálu K. Bičana, kterého se zúčastnilo 20 hráčů z pěti oddílů. 

Sezóna 2017/18

Do soutěží  nové sezóny oddíl opět přihlásil 3 družstva - A a B tým do krajských soutěží a družstvo
C  složené  z  veteránů  hrálo  okresní  soutěž.  Žáci  zatím  neměli  zkušenosti,  takže  se  turnajů
neúčastnili. 

Před Vánocemi vedení připravilo turnaj pro neregistrované hráče, kterého se zúčastnilo 11 hráčů, 
a oddílový přebor. V oddílovém přeboru při neúčasti nejlepšího hráče Radka Patáka zvítězil mezi 
14 účastníky Lukáš Rotrekl. 

Volejbalový oddíl
Předseda oddílu - Petr Mikulášek
Klub ve své 41. sezóně registroval 21 členů. Místní volejbalisté hráli amatérskou ligu v Brně. 
Během roku uspořádali tři turnaje a pořídili i nové dresy. Podobně jako tenisté věnovali čas 



i finance na vybavení nových šaten a svépomocí také zbudovali čtyři metry vysoký plot mezi 
kontejnerovou sestavou šaten a kurtem.

Fitness oddíl
Předseda – Oldřich Drápal
V roce 2017 využívalo fitcentrum jednak 27 členů oddílu fitness, jednak zde cvičily i členky jiných
oddílů TJ Mokrá-Horákov. Jako každý rok se členové podíleli na přípravě a realizaci Dne dětí a v
roce 2017 zorganizovali již 7. ročník soutěže Mokrský ocelák.

Mokrský ocelák
17.  6.  2017  uspořádal  oddíl  fitness  TJ  Mokrá-Horákov  7.  ročník  sportovní  soutěže  silově-
vytrvalostního charakteru „Mokrský ocelák“. Soutěžilo se v   5 disciplínách za sebou: Tlak činky
65kg na lavici, přítahy na hrazdě, leh-sed za 2 min, běh 5 km, horské kolo 36 km. Startovalo 15
mužů a 4 ženy, všech 15 mužů získalo titul „Mokrský ocelák“ za překročení stanovených limitů
v jednotlivých disciplínách. Vynikajících výsledků dosáhli i můži nad 40let, díky svým zkušenostem
a tréninku. I tentokrát mysleli organizátoři na děti a juniory ve věku 7-15 let, kterých startovalo 12.

Nohejbalový oddíl – předseda Zdeněk Kocourek
Oddíl nohejbalu měl v roce 2017 šest platících členů.
Z důvodu malé členské základny nehrál žádnou dlouhodobou soutěž,  ale účastnil  se některých
víkendových turnajů (např. ve Velaticích či Viničných Šumicích). V zimních měsících si členové
pronajímají  tělocvičnu  v  Mokré,  po  zbytek  roku  se  snaží  udržovat  nohejbalové  hřiště  pod
Horákovem. 

Cyklistický oddíl – předseda Karel Závodník
Počet členů - 21, 19 dospělých a dva členové do 16 let. 
Oddíl uspořádal několik společných akcí: tradiční Novoroční vyjížďku, třídenní soustředění na 
Šumavě, šestidenní pobyt v Itálii.
Členové zajišťovali rozvoz kontrol při akci A jdem, A jedem a také se účastnili vybraných MTB 
závodů. 

Novoroční jízda na kolech Moravským krasem
Jaký by to byl pro cyklisty z Mokré-Horákova začátek roku, kdyby se hned na Nový rok nevydali na
svůj okruh Moravským krasem. V roce 2017 byl jejich výjezd v pořadí už 19. Ať se děje, co se děje,
můžou padat i trakaře, na Nový rok musí do sedla. Tentokrát jich vyjelo šestnáct.

Horolezecký oddíl Mole
- členskou základnu tvořilo 18, z toho 10 dospělých, 8 dětí
V jarních a letních měsících podnikají členové oddílu výjezdy na skály a hory v ČR a Evropě.  Přes
zimní období probíhají tréninky na umělé stěně v Brně, popř. skialpové túry, přes léto jezdí na
Bajerovu skálu, do Moravského krasu, do Rakouska a na Slovensko.
Na podzim uspořádal oddíl zajímavou přednášku Petra Kýže z lezeckého výjezdu do Yosemitského
národního parku. 

42. ročník dálkového pochodu A jdem a 20. ročník cyklotrasy A jedem
I v roce 2017 uspořádala Tělovýchovná jednota Mokrá-Horákov tradiční májový pochod pro pěší
a po dvacáté také připravila trasy pro cyklisty. Celkově akci absolvovalo 330 účastníků. 
Nejvíce jich zvolilo nejkratší 10km trasu, na kterou se nejčastěji vydávaly rodiny s malými dětmi.
Nejdelší  50km  trasu  pro  pěší  si  vybralo  jen  9  statečných.  Cyklistické  trasy  byly  obsazeny
rovnoměrně, takže 23, 33 a 57 kilometrů ujelo cca po 30 cyklistech. 
Generálním sponzorem byl  i  tentokrát  Českomoravský cement,  a.s.  Peníze ze  startovného opět
putovaly do Dětské nemocnice v Brně.
Účastníci zaplacením startovného 30 Kč umožnili, aby pořádající TJ Mokrá-Horákov, z.s., předala
Fakultní dětské nemocnici Brno finanční dar tentokrát v hodnotě 9 900 Kč.

Mistrovství republiky v deskové hře go
5.- 8. července 2017 sál mediatéky v Mokré patřil 43. mistrovství republiky v deskové hře GO.
Mistrovství se u nás zásluhou pana Thierry Defera konalo již podruhé. Mistr republiky z roku 2015
hned v prvním kole porazil úřadujícího mistra z roku 2016 Lukáše Podpěru a od té chvíle už jistě
postupoval k dalšímu titulu. 



Cestovní ruch, rekreace, propagace obce
Turistická vizitka
Zájem o turistickou vizitku ze strany návštěvníků Mokré-Horákova vlastně podnítil vedení obce 
k tomu, aby turistickou vizitku vydalo. Je na ní zachycena rozhledna v Mokré, která byla 
zpřístupněna v roce 2015. Rozhledna se nachází ve výšce 360 metrů nad mořem.

Nové informační tabule
Už v roce 2016 byly v rámci mikroregionu umístěny informační tabule, které návštěvníkům nabízí
řadu turistických cílů na katastru obce. Další  tabule přibyly ještě v průběhu roku 2017 (např.
u koupaliště, popř. u horákovské myslivny).

Singletrail na katastru obce - stezka pro terénní cyklistiku
V  červnu  2017  Městský  úřad  ve  Šlapanicích,  odbor  životního  prostředí,  vydal  rozhodnutí
a souhlasné stanovisko k vybudování stezky pro terénní cyklistiku v délce 13,7 a 6,2 km na katastru
naší obce. Proti rozhodnutí se obec mohla odvolat. Vzhledem k tomu, že nikdo zespolku Singletrail
Moravský kras do té doby obec nekontaktoval, rada rozhodla o zaslání nesouhlasného stanoviska.
Teprve následně Singletrail kontaktoval obec s nabídkou, že celý projekt představí. V září Krajský
úřad  Jihomoravského  kraje  odvolání  obce  Mokrá-Horákov  zamítl  a  v  prosinci  se  začalo
s budováním tratí.

4. Kap. Školství a zdravotnictví

Mateřská škola Mokrá-Horákov
Ředitelka – Jana Meserlová
Základní  údaje  o  školce  ve  školním  roce  2016/17  zůstaly  stejné:  kapacita  130  dětí,  6  tříd
(5 v Mokré  a  1  v  Horákově).  Už  v  roce  2015  se  MŠ  Mokrá-Horákov  zapojila  do  programu
Ekoškola. Jedná se o mezinárodní vzdělávací program, jehož hlavním cílem je, aby žáci snižovali
ekologický dopad školy a svého jednání na životní prostředí a zlepšili prostředí ve škole a jejím
okolí. Ve školce pracuje celkem 17 zaměstnanců.

Akce školky
Během zimních měsíců  nejčastěji  děti  absolvují  různá divadelní  představení  a  pravidlem bývá
karneval v Kulturním domě v Horákově. Paní knihovnice i nadále přicházela každé úterý, aby
dětem předčítala  z  nejrůznějších  knížek,  a  děti  jí  oplatily  návštěvou v  knihovně,  kde společně
vyzdobily okna papírovými květinami. 
V  březnu  vzal  děti  ze  školky  pan  místostarosta  do  hasičské  zbrojnice,  aby  si  mohly  zblízka
prohlédnout,  co  všechno  tam  naši  hasiči  mají  k  dispozici.  Začátkem  května  absolvovaly  děti
obdobnou exkurzi, ale tentokrát v hasičské stanici v Pozořicích. 
Kromě koncertu ke Dni matek a vyjížďky na koních si děti stihly zasportovat v rámci sportovního
odpoledne ke Dni rodiny. Tentokrát paní učitelky propojili sportovní odpoledne i s projektem Menu
pro změnu (viz dále). 
Den dětí oslavila mateřinka vlastně dvakrát - nejdřív pohádkou Pejsek a kočička v Kulturním domě
v Horákově a hned následující den si pro ně deváťáci pod vedením pana učitele Markuse připravili
řadu úkolů, při jejichž plnění dětem pomáhaly pohádkové postavičky od králíků z klobouku až po
Dlouhého, Širokého a Bystrozrakého. Na závěr školního roku se jelo do Dinoparku a ZOO ve
Vyškově. 
V polovině června proběhlo za velké účasti rodičů, prarodičů a samozřejmě pana starosty pasování
předškoláků na školáky. A ještě ten stejný den čekala na děti večer stezka odvahy a přespání ve
školce. 
Začátek nového školního roku s sebou přinesl řadu akcí. Kromě těch tradičních se objevily
nové, např. Podzimní dýňování, při kterém se nejen dlabaly dýně, ale ochutnávaly se také
pokrmy z nich. Ekotým vstoupil do nového školního roku úklidem zahrady.

Projekt Menu pro změnu
Ve školním roce 2016/17 se naše školka zapojila do evropského projektu, jehož cílem je vést děti 
k  zodpovědnému  nakládání  s  potravinami.  Konkrétním  výsledkem  ročního  snažení  bylo  např.
zjistit, která jídla z nabídky školní jídelny jsou u dětí nejméně oblíbená. Na základě toho pak vedení
školky zorganizovalo 17. května akci, při které i rodiče mohli ochutnat z nabídky pomazánek 
a salátů a společně s dětmi pak hlasovali v anketě o nejchutnější pomazánku a salát. 

Program Ekoškola - velký úspěch MŠ Mokrá-Horákov
Už v roce 2015 se zdejší školka přihlásila do mezinárodního programu s názvem Ekoškola. V rámci



programu jsou děti vedeny k tomu, aby se snažily zlepšovat žvotní prostředí ve škole i jejím okolí.
Projekt  probíhá  pod  záštitou  Ministerstva  školství,  tělovýchovy  a  mládeže  ČR.  Základem  je
propracovaná metodika, která je rozdělena do sedmi kroků. Nejprve musel být sestaven tým (děti,
rodiče,  učitelé,  veřejnost),  následovala  volba  ze  čtyř  témat  (odpady,  prostředí,  jídlo,  voda).
Mateřská  škola  zvolila  téma  prostředí.  Účastníci  projektu  během  čtyř  schůzek  naplánovali  a
realizovali řadu věcí (např. sázení stromů a keřů, společný výlet...).
V dalším roce bylo jako téma zvoleno jídlo. V květnu 2017 proběhl audit a mateřská školka splnila
přísná kritéria a získala mezinárodní titul Ekoškola. Naše školka je první, která v Jihomoravském
kraji tento titul získala. Dne 22. června 2017 pak starosta obce Aleš Ryšánek, ředitelka školky Jana
Meserlová a  koordinátorka programu Jitka  Novotná převzali  ve  Valdštejnském paláci  v  Praze
z rukou ministra životního prostředí Richarda Brabce titul EKOŠKOLA. 

Dodatek ke zřizovací listině Mateřské školy Mokrá-Horákov
Jak už jsem zmiňovala v kapitole věnované obecní knihovně, koncem roku 2017 Zastupitelstvo obce
Mokrá-Horákov schválilo dodatky ke zřizovacím listinám Základní školy Mokrá, Mateřské školy
Mokrá-Horákov  a  Obecní  knihovně  Mokrá-Horákov.  Cílem  změn  bylo  uvedení  dosavadních
zřizovacích listin do souladu s obecně platnými předpisy a zajištění jednotné identifikace obecních
organizací. S účinností od 1. 9. 2018 bude znít oficiální název Mateřská škola Mokrá-Horákov,
příspěvková organizace.

Základní škola Mokrá
Ředitel – RNDr. Josef Palík, do 31. 7. 2017
              Mgr. Tomáš Pětivlas, Ph.D., od 1. 8. 2017
Ve  školním  roce  2016/17  navštěvovalo  ZŠ  Mokrá  celkem 331  žáků  v  15  třídách.  Chod  školy
zajišťovalo 17 učitelek (13 na nižším a 4 na vyšším stupni), 5 učitelů, 6 pedagogických asistentek,
3 vychovatelky školní družiny a 3 externí pracovníci vyučující náboženství.
Dále se na provozu školy podílelo 7 správních zaměstnanců, z toho 1 administrativní pracovnice.
Ve školní  jídelně  pracovalo  7  kuchařek  a  vedoucí  školní  jídelny.  Školní  jídelna vaří  pro  žáky
a zaměstnance základní školy a pro výdejnu stravy Mateřské školy Mokrá-Horákov a Mateřské
školy Hostěnice. V rámci doplňkové činnosti připravuje obědy pro další strávníky. Celkem školní
jídelna vydává cca 550 obědů (cca 350 samotná škola a 200 mateřské školky).

Odchod ředitele RNDr. Josefa Palíka a obsazení místa ředitele ZŠ Mokrá
Vzhledem k tomu, že dosavadní ředitel RNDr. Josef Palík odešel k 31. 7. 2017 do důchodu, bylo
třeba vypsat konkurzní řízení na obsazení místa ředitele ZŠ Mokrá. Od 1. 8. 2017 byl do funkce
jmenován Mgr. Tomáš Pětivlas, Ph.D.

Ocenění ředitele školy RNDr. Josefa Palíka 
Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov vyslovilo poděkování a udělilo pamětní list, stříbrnou pamětní
medaili a dárkový poukaz RNDr. Josefu Palíkovi za dlouhodobé řízení a koncepční rozvoj Základní
školy  Mokrá  při  příležitosti  ukončení  výkonu  funkce  ředitele.  RNDr.  Josef  Palík  působil  na
Základní škole Mokrá od roku 1978, tedy téměř čtyři desítky let. Od roku 1990 zde zastával funkci
ředitele.

Průběh vzdělávání
Výuka probíhala podle školního vzdělávacího programu. Pro podporu individualizace výuky byly
některé početné třídy v hodinách českého a anglického jazyka a matematiky děleny na poloviny.
V rámci podpory technického vzdělávání a přírodovědné gramotnosti byla 9. třída dělena v jedné
hodině přírodopisu, chemie a fyziky, které byly využívány především pro rozvíjení aktivního učení
a experimentální činnosti žáků. 
Učitelé  se  zaměřují  především na osvojení  a  upevnění  základního učiva  všemi  žáky.  Ve výuce
využívají celou škálu metod, jako jsou metody činnostního učení, práce ve skupinách, řada metod
kritického myšlení  či  projektové  vyučování.  V široké  míře  jsou využívány interaktivní  učebnice
a pracovní  sešity,  výukové  programy,  názorné  pomůcky,  knihy  školní  knihovny  v českém
a anglickém  jazyce.  V přírodovědných  předmětech  je  výuka  doplňována  demonstračními
a žákovskými pokusy a laboratorními pracemi.
Učitelé  vedou žáky  k systematické  přípravě  do vyučování,  k odpovědnosti  za  svoje  vzdělávání.
Stálá pozornost byla ze strany učitelů věnována práci se žáky s podpůrnými opatřeními. 
Velkou pomocí  jsou asistenti  pedagoga v některých třídách.  Učitelé  ve  spolupráci  s výchovnou
poradkyní diagnostikují žáky se specifickými poruchami učení a chování a odesílají je na vyšetření
do  pedagogicko-psychologické  poradny.  Těm  je  na  základě  doporučení  psychologa  věnována
speciální  pedagogická  péče.  Ve  škole  úspěšně  funguje  dyslektický  kroužek,  na  druhém  stupni
dyslektický klub.



Podobně  jako  v předchozím  školním  roce  se  učitelé  zaměřili  na  rozvoj  čtenářské,  informační,
sociální a regionální gramotnosti.
V rámci  ekologické  výchovy je  škola  již  pátým  rokem  zapojena  do  recyklačního  programu
Recyklohraní, který vychovává žáky ke třídění odpadů formou plnění různých úkolů. Žáci sbírali
použité baterie, kterých shromáždili přes 160 kg. Ve škole třídí plasty, žáci sbírají různé druhy
plastových víček a hliníkové plechovky. Žákovský parlament organizuje sběry tříděného starého
papíru. Ve škole je také umístěn kontejner na elektronický odpad.
Škola  vidí narůstající  problémy  především  v oblasti  kompetencí  sociálních  a  komunikace
(sebeobsluha,  sebeovládání,  malá  slovní  zásoba)  a  v oblasti  kompetencí  k učení  a  pracovních
(chybějící studijní návyky, nechuť k učení, pracovní nekázeň, nesystematická domácí příprava do
vyučování, nezájem spolupracovat,  malá zodpovědnost za vlastní práci,  v tělesné výchově často
odmítají pohyb). Přesto je úroveň žákovských kompetencí dle externího testování (8. ročník) ve
srovnání  s ostatními  školami (8.  ročník)  na velmi  dobré úrovni.  Velkým přínosem pro utváření
kompetencí je účast žáků na organizaci školních akcí i akcí pro veřejnost. 
Pro objektivní  zjišťování úrovně znalostí  a kompetencí žáků škola tradičně využívala externího
testování společnosti SCIO a získala  certifikát společnosti SCIO za aktivní přístup ke zjišťování
výsledků vzdělávání v letech 2014 – 2017. 
Nejlepších  výsledků  dosáhla  škola  v českém  jazyce  v 5.  ročníku  a  v matematice  v 9.  ročníku.
V obou případech se dostala mezi 10 % nejlépe hodnocených škol!!

Prevence sociálně patologických jevů
K vytváření dobrých vztahů mezi žáky přispívají nejen školy v přírodě, lyžařské kurzy, školní akce
a exkurze v rámci výuky a akce pro veřejnost organizované učiteli za pomoci žáků, ale také akce
žákovského parlamentu, vydávání školního časopisu, do kterého přispívají žáci a jednotlivé třídy.
Časopis  přináší  informace z jednotlivých tříd  i  akcí  školy,  rozhovory,  ukázky  žákovských prací
i výsledky  některých  školních  soutěží.  Na  jeho  tvorbě  se  také  podílí  žákovská  redakční  rada.
Časopis dostávají všichni žáci školy.

Školní poradenské pracoviště
V souvislosti s platností nových předpisů zahájilo na začátku školního roku svoji činnost  Školní
poradenské pracoviště ZŠ Mokrá. Jeho vedoucím je výchovná poradkyně a členy pracoviště jsou:
školní metodik prevence, 4 speciální pedagogové (z toho jeden logoped) a jedna učitelka českého
jazyka.  ŠPP  spolupracuje  s pedagogickou  psychologickou  poradnou  Brno  a  speciálními
pedagogickými centry. 
Hlavními cíli je poskytovat kvalitní poradenské služby učitelům, žákům i jejich rodičům v oblasti
výchovy  a  vzdělávání  žáků  se  speciálními  vzdělávacími  potřebami  (dále  SVP),  v  péči  o  žáky
nadané a žáky s neprospěchem, v oblasti problémů žáků se školní docházkou (neomluvená a vysoká
omluvená absence), v oblasti kariérního poradenství a v prevenci sociálně patologických jevů.
V evidenci ŠPP bylo na konci školního roku 85 žáků, z toho 14 žáků s podpůrnými opatřeními 1.
stupně, 20 žáků 2. stupně a 10 žáků 3. stupně (s asistenty pedagoga). Individuální a skupinovou
péči poskytují speciální pedagogové (dyslektické kroužky, skupinová reedukace, logopedická péče
aj.).
V oblasti kariérového poradenství pracuje škola se žáky 8. a 9. ročníku v předmětu Volba povolání.
V oblasti péče o nadané žáky učitelé pracovali s žáky individuálně zejména ve vyučování a dále
v přípravě na naukové soutěže a olympiády. 
Ve škole pracovalo v tomto školním roce 6 asistentek pedagoga pro 7 žáků.

Další údaje o škole
Ve své  činnosti  pokračoval  žákovský  parlament  (dále  ŽP),  jehož  členy  jsou  vždy  dva  zvolení
zástupci 3. až 9. tříd. K jeho činnosti viz dále.
Počítačové vybavení 
Škola má v současné době ve škole 66 počítačových stanic a jeden server. Učitelé využívají ke své
přípravě  12  počítačů,  umístěných  v  kabinetech,  sborovně,  kanceláři  a  v  knihovně.  V  učebně
informatiky je možné využít 24 žákovských stanic, jedna stanice je určena vyučujícímu. Učebna je
využívána  celý  rok,  a  to  zejména  pro  výuku  informatiky,  digitálních  technologií,  českého
i anglického jazyka,  matematiky a dalších předmětů 1.  i  2.  stupně.  Probíhá zde testování žáků
SCIO  a  ČŠI.  Všechny  učebny  ve  škole  jsou  vybaveny  interaktivními  tabulemi  s  notebookem
a reproduktory. Ve školní družině pracují vychovatelky se čtyřmi stanicemi, které jsou propojeny
s kamerovým  systémem.  Zbylých  pět  počítačů  používají  ke  své  práci  ostatní  zaměstnanci.
K dispozici je skener, barevná síťová tiskárna. Všechny počítačové stanice mají přístup na internet
a  jsou  zapojeny  do  počítačové  sítě  řízené  serverem.  Každé  učitelské  pracoviště  je  vybaveno
tiskárnou umístěnou ve stejné místnosti.
Žáci  se  pod  svým  uživatelským  jménem  mohou  přihlásit  jen  na  žákovské  stanice,  vstup  do



počítačové sítě je omezen heslem. 
Během školního roku byli na naší škole na pedagogické praxi 2 studenti Pedagogické fakulty MU
Brno.
Dlouhodobý výzkumný program společnosti Dvectis zaměřený na používání balančních sedacích
podložek pro zlepšení držení těla, posílení zádových svalů jako prevence před vadami páteře dětí
byl ukončen v květnu závěrečnou lékařskou prohlídkou cca 200 zapojených žáků. 

Ocenění žáků
Cena roku byla udělena Kláře Kristové (5.A) a Tereze Bednářové (5.B) za vynikající úspěchy ve 
školní práci a vzornou reprezentaci školy. Výroční cena nebyla udělena.
Pro 49 nejlepších žáků 1. stupně, kteří se zúčastňovali školních soutěží a aktivně se zapojovali do
života školy, byl připraven zájezd za odměnu.

Další vzdělávání pedagogických pracovníků
V dalším vzdělávání  pedagogických  pracovníků  se  škola  zaměřila  především na práci  se  žáky
s podpůrnými opatřeními.

Školní družina a zájmové kroužky
Školní družinu navštěvovalo téměř 8 desítek dětí ve třech odděleních. Činnost byla zaměřena na
pohybové  aktivity,  ke  kterým  děti  využívaly  areál  školy  i  okolní  přírodu,  dále  na  výtvarné
a pracovní  činnosti,  různé  hry  a  relaxaci.  Vychovatelky  připravily  s dětmi  také  řadu  projektů
(Měsíc draků, soutěž Superstar, Vánoce, Valentýnský týden, Velikonoce, Den Země, Olympiáda ŠD,
příprava vystoupení na školní akademii aj.).  
Školní  zájmové  kroužky,  kterých  škola  nabízela  celkem  11,  navštěvovalo  145  žáků.  Další
zájmovou činnost nabízely ve škole spolupracující komerční organizace (Dům dětí a mládeže
Helceletka Brno, Rytmik Brno a Kroužky.cz).

Údaje o výsledcích inspekce provedené Českou školní inspekcí (ČŠI)
V květnu se zúčastnili žáci 9. ročníku výběrového zjišťování výsledků vzdělávání formou testů
z matematiky, anglického jazyka a tělesné výchovy a výchovy ke zdraví.
Škola se účastnila pěti dotazníkových šetření ČŠI v modulu InspIS (Participace žáků na fungování
základní školy a využívání individuálních výchovných plánů, Využívání digitálních technologií při
správě školy a realizaci vzdělávání).

Výchovně vzdělávací akce 
Vícedenní akce 
Kromě lyžařského kurzu 7., 8. a 9. tříd uspořádala škola i vícedenní pobyty v přírodě pro téměř
všechny ročníky. Do celoročního programu se vešlo i několik jednodenních výletů. Podobně jako
v předcházejících letech nechyběly ani exkurze a projektové dny, popř. besedy, výukové programy
a divadelní  představení  (např.  VIDA Brno,  Noc  otevřených  dveří  v SAKU  Brno,  Voda  kolem
nás…).

Akce organizované žákovským parlamentem
Žákovský parlament 2x zorganizoval v průběhu školního roku sběr starého papíru, připravil Ples
žáků a akci s názvem Disco Česko. Členové parlamentu se pak účastnili výjezdního zasedání.

Další akce organizované školou
Kromě akcí, které byly určeny široké veřejnosti a budou zmíněny dále, organizovala škola např.
Mokerskou laťku,  školní  i  okresní  kolo,  jehož se účastnilo  celkem 6 škol,  Gymnastický přebor,
recitační soutěž, dvě básnické soutěže, Zpívání u stromečku, popř. Noc ve škole a Noc na zahradě.

Účast žáků v soutěžích
Z naukových soutěží  a olympiád se  žáci  ZŠ Mokrá-Horákov účastnili  okresních kol  Olympiády
z českého jazyka, Matematické,  Biologické a Chemické olympiády. Nejlepšího umístění  dosáhla
žákyně Zd. Kocourková z 8. A, která v okresním kole Pythagoriády obsadila 4. místo. 
V soutěži s názvem Nevídané domy, kterou organizovala VIDA Brno, zvítězil J. Severa z 9. A.
Kolektiv 7. A pak obsadil 2. místo v literární a výtvarné soutěži „Škola je bezva“.
Už tradičně si  žáci  dobře vedli  ve sportovních soutěžích. V okrskovém i okresním kole Poháru
rozhlasu bodovali mladší žáci i žákyně. V Memoriálu Zd. Dvořáka vyhráli okresní kolo starší žáci
a 4. místo vybojovaly starší žákyně, ve finále byl kolektiv 7. A druhý.  Z mladších žáků bodovali
jednotlivci. V okresní soutěži Štafetového poháru v Židlochovicích se umístilo nejlépe smíšené
družstvo, které zvítězilo, a dobře zabojovali i nejmladší a mladší žáci (3. a 5. příčka). Družstvo
deváťáků vyhrálo zase krajskou soutěž FAST běh.



Spolupráce školy s rodiči
Spolupráce se zákonnými zástupci žáků probíhala formou třídních schůzek a hovorových hodin.
Během roku škola připravila 2x třídní schůzky a 3x hovorové hodiny. Kromě toho se uskutečnila
1 mimořádná  schůzka  s  rodiči  třídy  2.  A kvůli  řešení  aktuálních  problémů  třídy.  Rodiče  byli
o vzdělávání svých dětí informováni také prostřednictvím elektronické žákovské knížky (v 4. – 9.
ročníku, ostatní prostřednictvím klasické žákovské knížky). 
Pro předškolní děti z mateřských škol z Mokré, Horákova a Velatic organizovali učitelé 1. tříd
ukázkové hodiny.  V dubnu a červnu škola uspořádala schůzky pro rodiče budoucích prvňáčků.
Zájemci z řad rodičů se mohli zúčastnit otevřených hodin českého jazyka a matematiky. 
V březnu proběhl tradiční Den otevřených dveří, kdy vyučovací hodiny navštívilo asi šest desítek
rodičů.
Výchovná  poradkyně  zorganizovala  již  tradičně  pro  žáky  9.  ročníku  a  jejich  rodiče  Akademii
k volbě povolání a Školní miniveletrh středních škol.

Spolupráce školy s obcí
V průběhu školního roku připravuje vedení školy řadu akcí, které jsou určeny široké veřejnosti.
Z těch  tradičních  můžeme  jmenovat:  podzimní  Mokerský  běh,  Mikulášskou  nadílku pro  děti
v mateřské škole i pro seniory v Domě s pečovatelskou službou v Horákově, Vánoční dílny, Školní
ples, který se v roce 2017 konal již po pětadvacáté,  prezentaci nejlepších absolventských prací
v sále mediatéky, Novoroční koncert a vystoupení ke Dni matek či Školní akademii. 
U  příležitosti  Dne  Země  žáci  vyššího  stupně  ve  spolupráci  s pracovní  skupinou  obce  sbírali
odpadky v okrajových částech Mokré-Horákova. 

Školská rada  se během roku sešla  třikrát.  Na svých jednáních mj.  projednala  výroční  zprávu
o činnosti školy za předchozí školní rok a návrh rozpočtu na rok 2017 (příspěvek zřizovatele na
provoz školy), na svém třetím jednání řešila anonymní stížnost na učitelku školy.
O dění ve škole jsou občané pravidelně informováni prostřednictvím zpravodajů, které vydávají
obce: Mokrá-Horákov, Velatice a Hostěnice. Informace o činnosti školy a průběhu vzdělávání jsou
pravidelně zveřejňovány také na internetových stránkách školy a ve 2 číslech školního časopisu.

Spolupráce školy s dalšími subjekty
Velmi dobré vztahy má škola s Českomoravským cementem, a. s. (ČMC), který je také sponzorem
školy. Darované finanční prostředky byly použity na nákup sportovního vybavení. Žáci 9. ročníku
absolvovali zajímavou exkurzi v lomu Mokrá. Mezi další sponzory patří firma TASY Mokrá či další
podnikatelské subjekty.
Při  organizování  exkurzí,  externích  výukových  programů  a  dalších  školních  akcí  škola  opět
spolupracovala s řadou partnerů, mezi něž patří: Dům dětí a mládeže Helceletova Brno (pobočka
Brno-Slatina,  detašované pracoviště  v ZŠ Mokrá),  Lipka – školské zařízení  pro enviromentální
výchovu,  Dům  ekologické  výchovy  Rozmarýnek, Obecní  knihovna  Mokrá-Horákov,  Technické
muzeum Brno, Mahenova knihovna Brno, Moravské zemské muzeum, BESIP, Asociace sportovních
školních klubů Brno-venkov, pavilon Anthropos, Planetárium Brno, SITA Brno, Sdružení pedagogů
a  škol  se  základním  vzděláváním Tvořivá  škola,  Úřad  práce  Brno-venkov,  Pedagogicko-
psychologická poradna Brno,  FN u sv. Anny Brno, Státní zdravotnický ústav a další. Spolupráce
pokračovala také se spádovými mateřskými školami.

Realizace projektů financovaných z cizích zdrojů 
Od 1.  11.  2017 do 31.  10.  2018 realizuje  škola projekt  „Šablony Mokrá“ (operační  program
Výzkum, vývoj, vzdělávání) financovaného z ESF a státního rozpočtu.
Program je zaměřen na zlepšení kvality vzdělávání a výsledků žáků v klíčových kompetencích, na
osobnostně sociální a profesní rozvoj pedagogů, společné vzdělávání žáků, podporu rozvojových
aktivit základní školy.

Kontroly hospodaření
V červenci 2017 provedl zřizovatel veřejnosprávní kontrolu hospodaření za účetní období od 1. 1.
do  30.  6.  2017 z důvodu  předání  funkce  ředitele  školy.  Kontrola  konstatovala,  že  účetnictví
příspěvkové organizace je vedeno v souladu se zákonem.

Materiálně-technické podmínky vzdělávání
Materiálně-technické  podmínky  školy  pro  vzdělávání  jsou  dlouhodobě  na  velmi  dobré  úrovni.
Finanční prostředky od zřizovatele umožňují kvalitní rozvoj školy. V říjnu 2016 byla dokončena
kompletní rekonstrukce sportovního hřiště s umělým povrchem. Akci financovala   Nadace ČEZ –
grantové řízení Oranžové hřiště, rekonstrukci zajišťoval zřizovatel školy.



V lednu získala školní  jídelna nový vzhled díky výměně obložení  stěn a jídelních stolů a židlí.
Částkou 100 tis. Kč přispěl Českomoravský cement a zbývající část byla hrazena z rozpočtu obce.
V dubnu 2017 byla dokončena stavba zahradního altánu, který je využíván pro výuku žáků 1. i 2.
stupně školy. Na jaře a o hlavních prázdninách proběhla rekonstrukce šaten a sprch u tělocvičny,
kde přibyly nové toalety, které jsou určeny i pro potřeby školní družiny. Obměnou prošly některé
počítače v kabinetech učitelů a učebna fyziky získala nové vnější zastínění

Stanovení společného školského obvodu
Obecně závaznou vyhláškou č. 1/2017 byl v průběhu roku 2017 stanoven společný školský obvod
Základní školy Mokrá. Vyhláška mimo jiné garantuje, že ředitel bude přijímat žáky přednostně
z obcí Mokrá-Horákov, Velatice a Hostěnice.

Uzavření smlouvy o finančním příspěvku obcí Velatice a Hostěnice na úhradu neinvestičních
nákladů na provoz školy 
Současně se smlouvou o vytvoření společného školského obvodu uzavřeli představitelé uvedených
obcí  smlouvu  o  finančním příspěvku  Velatic  a  Hostěnic  na  úhradu  neinvestičních  nákladů  na
provoz školy ve výši 1000 Kč na žáka za rok.

Poskytnutí neinvestičního příspěvku ZŠ Mokrá z rozpočtu obce Mokrá-Horákov
Na červnovém jednání  schválilo  Zastupitelstvo  obce  Mokrá-Horákov  poskytnutí  neinvestičního
příspěvku z rozpočtu obce ve výši 400.000 Kč poměrně pro rok 2017 a 2018 účelově určeného na
částečnou úhradu mzdových nákladů nového učitele, v případě, že dojde k rozdělení 2. ročníku.

Záměr rozšíření a rekonstrukce prostor ZŠ Mokrá
Zastupitelé se zúčastnili prohlídky prostor školy a při této příležitosti jim nový ředitel představil
záměr vybudování učebny fyziky, zázemí pro učitele, uklizečky a školníky a rekonstrukce dílen.
Záměr je možné financovat z peněz EU a výše dotace může být až 90 %, ovšem projekt musí být
zpracován do ledna 2018. 

Dodatek ke zřizovací listině Základní školy Mokrá
Podobně jako v případě mateřské školky dochází s účinností od 1. 3. 2018 ke změně oficiálního
názvu školy na Základní škola Mokrá-Horákov, příspěvková organizace.

Z činnosti ZUŠ Mokrá
Děti  a  učitelé  ze  Základní  umělecké  školy  Pozořice,  pobočka  Mokrá,  podobně  jako
vpředcházejících letech přispěly do pestré nabídky kulturních akcí v obci Mokrá-Horákov. Jak už
jsem  zmiňovala,  přišli  popřát  do  Seniorklubu  ke  Dni  matek,  popř.  se  představili  na  podzim
v prostorách Kulturního domu v Horákově. 

Hudební škola Meluzín
Ředitel školy – Radek Meluzín
Hudební škola působí v brněnském i vyškovském regionu a fungovala již 16. rokem. Pan Meluzín
mimo jiné tak jako v předcházejících letech zajišťoval i nazvučení některých z obecních či školních
akcí.

Zdravotnictví, DPS

Ukončení provozu gynekologické ambulance
V průběhu roku 2017 MUDr. Čtvrtníček ukončil provoz gynekologické ambulance  v  prostorách
zdravotního střediska Mokrá.

Lepší dostupnost lékařské péče pro seniory
Projekt Medbus Nadačního fondu Josefa Hycla nabízí bezplatnou preventivní oční péči seniorům
starším 65 let. Součástí služeb je i bezplatná doprava k očnímu specialistovi a zpět. Podmínkou je
pouze to, že je senior pojištěn u kterékoli české zdravotní pojišťovny. Projekt byl spuštěn v říjnu
2017.

5. Kap. Počasí 

Leden
Lednové teploty se povětšinou držely pod bodem mrazu, zejména ve druhé dekádě klesaly nejnižší
až  k  -15  stupňům  Celsia.  Mrazivé  lednové  počasí  umožnilo  obětavým  dobrovolníkům  z  řad
sportovců udržet téměr po celý měsíc (zhruba od 8. ledna do 6. února) poměrně kvalitní ledovou



plochu na hřišti pod Horákovem. Náklady na provoz (osvětení, mobilní toalety, elektřina...) vzala
na sebe obec. Intenzivně sněžilo jen poslední lednový den, kdy sněhová pokrývka dosáhla až 30 cm.

Únor
Počátkem února sice ještě mrzlo, ale brzy přišla obleva. Sněžilo jen první únorový den. Srážky
v podobě deště přišly až 21. Nejvyšší denní teploty měly v plusové hodnoty.

Březen
Ani březen nezlepšil srážkový deficit, pršelo jen velmi málo. Pod bod mrazu se březnové teploty
dostávaly jen výjimečně, v závěru měsíce ty nejvyšší vystoupaly až ke 20 stupňům.

Duben
Na počátku dubna pokračovala série teplejších dnů, ale po zbytek měsíce převažoval chladnější
ráz počasí. Dubnová obloha byla ve srovnání s březnovou víc zatažená. Ještě 19. dubna poletoval
sníh a za pár dnů ho vystřídala první jarní bouřka. Celkově opět málo srážek. 

Květen
Květnové teploty se už od druhé dekády přes den pohybovaly nad 20 stupni, v závěru se šplhaly až
ke třicítce. Ani květen nepřinesl víc deště. 

Červen
V posledních  letech  i  červen  bývá  velmi  teplý  a  platilo  to  i  v  případě  roku  2017.  Stručná
charakteristika  červnového  počasí  -  jasno,  polojasno,  málo  srážek,  nejvyšší  teploty  nejčastěji
v rozmezí od 24 do 33 stupňů.

Červenec
V červenci byla obloha nad Mokrou-Horákovem nejčastěji polojasná s minimem srážek. Zabouřilo
jen výjimečně, ale desátého padaly i kroupy. Téměř celý červenec obdobné teploty jako v červnu.

Srpen
V srpnu převažovalo  jasno a polojasno,  zejména v  prvním srpnovém týdnu velmi  teplo.  Hned
prvního ukazovaly teploměry ve stínu 35 stupňů. 

Září
Září si pro nás připravilo víc zatažených dnů a deště, v první dekádě ještě přes den nad 20 stupňů.

Říjen
V neděli 29. října zasáhl Českou republiku i naši obec orkán, který si jako daň vybral spoustu
spadaných stromů. Naposledy v obci řádil orkán v roce 2007. Říjnové teploty přes den stoupaly ke
20 stupňům, v noci ještě nemrzlo.

Listopad
Martin sice nepřijel na bílém koni, ale zhruba o týden později se objevily první sněhové vločky.
V listopadu se vyskytly jen slabé noční mrazíky a přes den teploty do 12 stupňů.

Prosinec
Na Štědrý den bylo poměrně teplo a zataženo, na Silvestra pršelo. V prosinci už teploty v noci
klesaly lehce pod bod mrazu, ve dne nepřesáhly 12 stupňů. 

Co se týká srážek, z údajů Českého hydrometeorologického ústavu vyplývá, že za poslední tři roky
byl Jihomoravský kraj pod dlouhodobým průměrem (v roce 2017 to bylo o 13 %, 2016 o 5 %, 2015
dokonce o 21 %). 

6. Kap. Pohyb obyvatelstva

Počet narozených dětí za rok 2017: celkem 25 ( Mokrá 15, Horákov 10)
Počet přistěhovaných občanů: celkem 89 (Mokrá 57, Horákov 32)
Počet odstěhovaných občanů: celkem 70 (Mokrá 57, Horákov 13)
Počet zemřelých: celkem 27 (Mokrá  22, Horákov 5)
Celkový počet obyvatel Mokré-Horákov – 2 759 (Mokrá 2058, Horákov 701)



Nejstarší občané v roce 2017
Mokrá: nejstarší muž –      pan Václav Vaňáček, 1924, Mokrá 187

nejstarší žena –      paní Lidie Luňáčková, 1922, Mokrá 40
Horákov: nejstarší muž – pan Ludvík Vacula, 1929, Horákov 44

    nejstarší žena – paní Marie Ruibarová, 1925, Horákov 121
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